
9
7
7
1
2
1
1
7
8
1
0
0
2

8
9

9
0

2
9
7
7
1
2
1
1
7
8
1
0
0
2

8
9

9
0

2 OKAY.CZ
Podmínky akce na okay.cz/hd

12
HAPPY
DAY

%

OKAY.CZ

121212
HAPPY 
DAY31.7.

PÁTEK

ELEKTRO A NÁBYTEK

PONDĚLÍ 27. ČERVENCE 2020 • WWW.METRO.CZ



Václav Fischer připravuje
kandidaturu do Senátu

a start letecké společnosti
Air Fischer

Václav Fischer hodlá kandidovat ve volebním obvodu 27,
ve kterém v srpnu 1999 jednoznačně zvítězil již v prvním kole
se ziskem 71,24 % hlasů a stal se prvním nezávislým senáto-
rem Parlamentu České republiky.
Do voleb chce Václav Fischer vstoupit s tématy: méně státu
a více svobody a spravedlnost pro všechny. Chtěl by pracovat
ve Výboru pro záležitosti Evropské unie a podporovat refor-
my EU, programy v oblasti udržitelnosti a ochrany přírody.

Petici mohou podepsat pouze občané trvale bydlící ve volebním ob-
vodě 27, který zahrnuje území městských částí Praha 1, Praha 7, Praha-
-Suchdol a Praha-Troja.
Dále zahrnuje část území městské části Praha 2, tvořenou k. ú. Nové Měs-
to a k. ú. Vyšehrad, část území městské části Praha 5, tvořenou částí k. ú.
Malá Strana ležící na území městské části Praha 5, a část území městské
části Praha 6, tvořenou k. ú. Střešovice, částí k. ú. Hradčany, částí k. ú. Bu-
beneč a částí k. ú. Sedlec, ležícími na území městské části Praha 6

Václav Fischer prosí občany bydlící v jeho
volebním obvodě o podpis petice:

Přijďte prosím do Štěpánské 1677/20, kde je před Bistro DELI
petice vyložena a připravena k podpisu.

Podpisovat můžete:
pondělí 27. 7. 8 – 20 hodin
úterý 28. 7. 8 – 14 hodin

Více informací k podpisu petice a volbám do Senátu
najdete na www.vaclavfischer.eu.

Václav Fischer věří, že potřebné podpisy získá
a podá – jako nezávislý kandidát - přihlášku do senátních voleb,

které se konají v říjnu 2020.

Václav Fischer žádá občany
z Prahy 1 a 7, z Troje, Sedlece

a Suchdola a z částí Prahy
2,5 a 6 o podpis petice

na podporu nezávislého
kandidáta v říjnových

volbách do Senátu.

Air Fischer
od 25. 9. 2020 z Prahy, Brna a Mnichova

na kanárské ostrovy Gran Canaria
a Fuerteventura

www.fischergroup.co

INZERCE

V roce 2018 založil Václav Fischer
v Praze leteckou společnost Air Fischer.

Její první let se uskuteční 25. září t.r..
Kam jinam než na nejoblíbenější

kanárský ostrov Gran Canaria.
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Špatné počasí a ko-
ronavirus omezují
pražské venkovní
plovárny. Někde
stihli otevřít nové
prostory, jinde na
to nemají peníze.

S komplikacemi během letoš-
ní plavkové sezony se potýka-
jí provozovatelé venkovních
koupališť v hlavním městě.
Někde sice stihli připravit ně-
kolik novinek a provést větší
rekonstrukce, většina majite-
lů se ale shoduje, že kvůli pro-
měnlivému počasí a malému
množství teplých dnů chybí
finanční prostředky na pro-
voz i modernizaci.
„Návštěvnost v našich kou-

palištích je přibližně o osmde-
sát procent nižší než v minu-
lých letech,“ řekla deníkuMe-
tro Aneta Segmüllerová, zá-
stupkyně společnosti Anelis,
která provozuje plovárny Stír-
ka, Čakovice a Ládví. S podob-
nými čísly bojují vodní areály

po celé Praze. Například v Klá-
novicích nejsou, podlemajite-
le koupaliště Borise Kučery,
počty platících ani na třetino-
vém množství v porovnání
s minulými lety.
Kvůli nízké návštěvnosti

nemuseli provozovatelé bojo-
vat s vládními nařízeními
ohledně zredukovaného po-
čtu osob na jednom místě.
„Zpočátku jsme byli nuceni
omezit provoz do pěti set
lidí, ale to trvalo jen chvilku.
Vzhledem ke špatnému poča-

sí jsme tuto kapacitu nikdy
nenaplnili,“ vysvětlil ředitel
Sportovního a rekreačního
areálu Pražačka Václav Bartá-
sek.
Snížený maximální počet

návštěvníků měli například
také na koupališti Petynka,
kde je provoz omezen na tisíc
lidí. Běžná kapacita je přitom
skoro dvojnásobná.
Před letošní sezonou pro-

šly některé venkovní vodní
areály značnou modernizací,
jako třeba zmíněná Petynka.

„Venkovní padesát metrů
dlouhý plavecký bazén byl
osazen novou nerezovou va-
nou, na návštěvníky čekají
také zrekonstruované šatny,
sprchy i další zázemí areálu,“
vzkazuje pražské veřejnosti
místostarosta Prahy 6 pro
sport a volný čas Jan Lacina a
dodává, že při úpravách do-
šlo také na opravu povrchu
ochozů po obvodu bazénu
a brodítka.
V Čakovicích zase otevřeli

novou terasu se zahrádkou,
zprovoznili zrekonstruované
toalety a sprchy. V Klánovi-
cích zvětšili relaxační zónu
a vybudovali nové dětské hřiš-
tě. Ne všude ale byl namoder-
nizaci prostor a finance.
„Vzhledem k výpadku pří-

jmů kvůli koronaviru jsme
museli omezit investiční plá-
ny a v tomto roce neplánuje-
me novinky, které by stály za
zmínku. Ostatně venkovní
koupaliště jsme rekonstruo-
vali v roce 2018,“ popsal dení-
ku Metro Václav Bartásek ze
žižkovského areálu Pražačka,
kam patří i fotbalové hřiště,
atletický ovál či posilovny.

Jak to vidím já

Pestré léto
Každoročně na konci čer-
vence se vám do rukou
místo klasického vydání
deníku Metro, který si
dává týdenní přestávku,
dostává speciální vydání
Metro léto. Letos jsme vy-
brali do tohoto čísla tipy
na výlety, kde můžete
nejen obdivovat památ-
ky, ale užít si i trochu zá-
bavy a něco dobrého po-
pít. Přečtěte si rozhovo-
ry o cestování, ilustra-
cích nebo o americkém
fotbalu. Zajděte se svla-
žit na venkovní koupališ-
tě a také se můžete se-
známit s tím, jaké kniž-
ní bestsellery budou zfil-
movány. Čtení je v na-
šem speciálu víc než
dost, takže vám snad vy-
jde na celý týden, než se
vrátí Metro s aktua-

litami. Na jaře
jsme byli spí-
še uzavření
doma, tak si
léto užijte.

VELKÁ SOUTĚŽ O AUTO

STÍRACÍ LOSY ZA 50 000 000 KČ!

Každý los vyhrává
VELKÁ SOUTĚŽ O AUTO

Každý los vyhrává
VELKÁ SOUTĚŽ O AUTO

Každý los vyhrává
VELKÁ SOUTĚŽ O AUTOVELKÁ SOUTĚŽ O AUTO

Každý los vyhrává

PROMOTIONS

Obchodní centrum Galerie Butovice, Radlická 117, Praha 5 – Jinonice, metro B - stanice Nové Butovice

Nově zrekonstruovaný areál koupaliště Petynka PRAHA 6

Přírodní koupaliště v praž-
skémMotole by se mělo v ná-
sledujících letech proměnit
a rozšířit. Hlavní město, kte-
ré je vlastní, chce nynější bu-
dovy zbourat a nahradit je
dvoupodlažní stavbou s re-
staurací a saunou. Upraví se
také samotné koupaliště
a okolí.

Úpravy podle mluvčího
magistrátu Víta Hofmana
pravděpodobně začnou
v roce 2022, náklady zatím
nejsou známé.
Koupaliště je u Motolských

rybníkůmezi Plzeňskou a Za-
hradníčkovou ulicí. „Původní
objekty koupaliště jsou v ha-
varijním stavu a naší snahou

je vybudovat moderní praž-
ské koupaliště,“ vysvětlil Hof-
man.
Nová budova podle něj

bude postavena ve svahu,
spodní patro poslouží jako zá-
zemí pro koupaliště a horní
bude přístupné ze Zahradníč-
kovy ulice a funkční celoroč-
ně. Nabídne restauraci či ka-

várnu a zřejmě také saunu.
Střecha budovy má být za-
travněná a součástí projektu
je vybudování parkoviště
a upravené napojení na Za-
hradníčkovu ulici. Venkovní
zelené plochy by podle plánu
měly doplnit herní prvky pro
děti – jak na zemi, tak ve
vodě.

„Vzhledemkprůtahům sta-
vebního řízení předpokládá-
me realizaci v roce 2022,“
uvedl dále Hofman. Dodal, že
náklady stavby budou známy
až po zpracování kontrolní-
ho rozpočtu, který byměl být
hotový do konce tohoto
roku. S projektem nedávno
souhlasila rada Prahy 5. ČTK

inzerce

PAVEL
URBAN
redaktor
deníku Metro

KOUPALIŠTĚ BOJUJÍ

Motol. Místní vodní plocha se promění a rozšíří
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Na koupalištích také stále
platí některá speciální opatře-
ní, která mají zamezit šíření
nemoci covid-19. „Všude po
areálu, u vstupu, na toale-
tách, na baru i v občerstvení,
jsou umístěny dezinfekce.
Dále neustále čistíme lehát-
ka,“ uvedla o čakovické plo-
várně Aneta Segmüllerová.
Například v Ládví mohou ná-
vštěvníci neustále používat
dezinfekci zejména díky při-
spění městské části Praha 8.
Netradiční metodu použí-

vají ke splnění hygienických
podmínek pro otevření v Klá-
novicích. „Každý den po uza-
vření je prováděno po celém
areálu čištění ozonem. Jinak
jsme vybaveni dávkovači dez-
infekce a posílili jsme celko-
vé úklidové služby,“ popsal
majitel Kučera.
V Praze se samozřejmě na-

chází i několik přírodních
koupališť a biotopů. Zde bývá
každoročně největší úskalí
v čistotě a kvalitě vody, což
kontrolujeměstská hygienic-
ká stanice. Podle nedávného
měření je nejvyšší stupeň ja-
kosti v motolském rybníku

a koupalištích ve Lhotce, Ra-
dotíně a Divoké Šárce.
Příznivá situace panuje

také v kunratickém rybníku
Šeberák a vodní nádrži
Džbán. Voda je tam zakalená,
ale koupání v ní by zdraví ná-
vštěvníků v žádném případě
ohrozit nemělo. S nejhorším
stavem se potýkají v Hostivař-
ské přehradě, kde se objevily
sinice.
Areál s největší vodní plo-

chou v Praze je ale stále ote-
vřen a návštěvníci se o tom,

zda je Hostivařská přehrada
aktuálně v provozu, dozvída-
jí na webových stránkách po-
mocí barevných čtverečků.
Zelená znamená, že jemožné
se v přehradě koupat a provo-
zovatelé vybírají vstupné. Po-
kud svítí barvamodrá, v areá-
lu jsou otevřená pouze spor-
toviště na základě předchozí
rezervace. V případě nepřízni-
vého počasí se objeví červené
políčko a celý areál je v tako-
vém případě do odvolání uza-
vřený. JIŘÍ LIZEC

Biotop v Radotíně je v provozu od roku 2014. MAFRAKoupaliště v areálu Pražačka na Žižkově PRAZACKA.CZ

Vykoupat se venku lze leckde.
Deník Metro vybral některá
pražská místa s vodní plochou.
Neváhejte a běžte se osvěžit.

● Přírodní koupaliště:
Koupaliště Džbán
Koupaliště Hostivař
Koupaliště Šeberák
Koupaliště Motol
Koupaliště Lhotka

Koupaliště Kolovraty
Žluté lázně
Biotop Radotín

● Venkovní bazény:
Koupaliště Divoká Šárka
Koupaliště Klánovice
Koupaliště Na Stírce
Koupaliště Sídliště Ďáblice
Koupaliště Čakovice
Koupaliště Petynka
Plavecký areál Podolí

inzerce

S NÍZKOU NÁVŠTĚVNOSTÍ

Přehled koupališť v hlavnímměstě
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Je lepší film, nebo
knížka? Tuhle otáz-
ku si budou diváci
moci klást v přípa-
dě trojice chysta-
ných tuzemských
bestsellerů.

Pro fanoušky spisovatelky
Radky Třeštíkové, kteří ještě
navíc podrobně sledují její
profil na sociální síti In-
stagram, není tento fakt již
měsíce žádným překvape-
ním. Od druhé poloviny srp-
na do začátku října bude reži-
sér Rudolf Havlík natáčet celo-
večerní film podle bestselleru
této autorky – Bábovky. Pod
scénářem filmu, jenž se do-
čká premiéry v září příštího
roku, jsou podepsáni stejným
dílem autorka knihy i režisér.

„Natočit film mě obvykle
napadne, už když knihu píšu,
slova si automaticky převá-
dím do obrazu, občas dokon-
ce dělím kapitolu tak, jak
bych si ve filmu představila
střih. O zfilmování Bábovek
jsme s Rudou začali mluvit
pár měsíců po tom, co kniha
vyšla. Tedy v době, kdy jsem
vůbec netušila, jak velký
budemít úspěch,“ říká Třeští-

ková. V roce 2016 se prodalo
rekordních 160 tisíc kusů.
„Celé roky jsme se snažili,
aby se film lišil od knihy co
nejmíň, především v emoci,
kterou má kniha i film vyvo-
lat. Film bude stejně jako kni-
ha pavučinou postav se vzá-
jemně propletenými osudy,
ale pro zachování srozumitel-
nosti – přece jen film není kni-
ha a nemůžete listovat zpátky
– je nakonec bábovek míň, na
místo dvanácti ženských osu-
dů sledujeme sedm,“ dodává
Třeštíková.

Pro režiséra Havlíka jde již
o druhou filmovou spoluprá-

ci, v roce 2018 podle společné-
ho scénáře natočil Havlík ko-
medii Po čem muži touží.
V českých kinech ji vidělo
přes 600 tisíc diváků, což je
na tuzemské poměry úspěch.

Mádl jakomoderní fotr
V minulých týdnech začalo
také natáčení nové české ko-
medie podle dalšího knižního
bestselleru. Jde o adaptaci kni-
hy Dominika Landsmana De-
níček moderního fotra.
V hlavních rolích příběhu
otce na mateřské dovolené se
představí Jiří Mádl a Tereza
Ramba. Do kin přijde Dení-

ček moderního fotra koncem
ledna 2021.

„Někdy vás život náhodně
dostane do situace, kterou ne-
čekáte, ale musíte se s ní vy-
rovnat jako chlap! Nataša
a Dominik se neplánovaně
stanou rodiči. Nataša, úspěš-
ná designérka hraček pro
děti, dokáže rodinu lépe fi-
nančně zabezpečit, a tak se
dohodnou, že hlavní část
péče o novorozence převez-
me jako otec na mateřské do-
volené Dominik. Ten přistu-
puje k úkolu s poněkud naiv-
ní představou, že mu poskyt-
ne dostatek času napsat ko-

nečně knihu, kterou dlouho
plánuje. Chyba lávky! Domi-
nik musí vynaložit veškerou
vynalézavost, aby během prv-
ního roku vůbec zvládl péči
omalého Čeňka, z níž se chví-
lemi stává boj o přežití. Díky
soužití s malým človíčkem
však také objeví, kolik podob
může mít láska,“ zní oficiální
synopse filmu.

Kniha Deníček moderního
fotra vznikla na základě
úspěšného blogu, který spiso-
vatel Landsman založil s pří-
chodem prvního dítěte. Po vy-
dání v roce 2014 se stala best-
sellerem a dočkala se dalších
pokračování. Deníček moder-
ního fotra je zároveň celove-
černím režijním debutem
Jana Haluzy, který je i auto-
rem scénáře. „Mám děti rád,
myslím, že mluvím jejich ja-
zykem, a tak jsem rád, že to
mohu konečně využít,“ uvedl
k natáčení Mádl.

Prvok, Šampón, Tečka
a Karel

Již 24. prosince by se mohli
diváci dočkat knižní adaptace
ještě jednoho tuzemského ob-
líbeného psavce. Tím je Pa-
trik Hartl, jehož kniha Prvok,
Šampón, Tečka a Karel dosta-
ne stejnojmenné filmové
zpracování. Spisovatel nestojí
jen za knižní předlohou, ale
také na natáčení dohlíží – pří-
mo z režisérského křesla. Na
place pracuje se svými kama-
rády, herci Martinem Pechlá-
tem, Davidem Švehlíkem,
Hynkem Čermákem a Marti-
nem Hofmannem. V chysta-
ném snímku ztvárňují pracov-
níka cestovky, režiséra, vojá-
ka a ajťáka. Říká se jim, jak už
název filmu naznačuje, Pr-
vok, Šampón, Tečka a Karel.

SOUTĚŽ PRO ČTENÁŘE DENÍKU METRO

SOUTĚŽní OTázka
Kde panda velká žije?

a) Čína

b) Rusko

c) Grónsko

MOJE MĚSTO, MOJE METRO

Instrukce k soutěži:

Své odpovědi zasílejte do dnešní půlnoci na
adresu vyhraj@metro.cz ve tvaru JMÉNO,
PŘÍJMENÍ, ADRESA, TELEFON, SPRÁVNÁ
ODPOVĚĎ (A, B, nebo C). Předmět mailu:
Panda.

Tři soutěžící se správnou odpovědí získají
tričko a vstupenku do kina.

Výherci budou kontaktováni e-mailem
do 3 pracovních dnů. Více informací o pravi-
dlech soutěže a vyzvednutí cen najdete na
www.metro.cz

ĚŽ í á

VyhRaJTE
s námi a filmem VelKé dobRodRužstVí malé Pandy

tRiČKo a VstuPenKu do Kina!

FILIP
JAROŠEVSKÝ
filip.jarosevsky@metro.cz

Jiří Mádl si svou roli otce užil. I když jen na plátně. 4x CINEMART Lucie Benešová hraje v Deníčku moderního fotra babičku.

Jana Plodková přivede k životu postavu Karolíny.

Ondřej Vetchý má v Bábovkách jednu z hlavních rolí.

inzerce

Bábovky, Hartl i moderní fotr.
Čeští filmaři točí podle knih



Terralóna oslavuje
lidskou nezlomnost

Planeta Země. V moři nekonečného vesmírné-
ho oceánu se tenhle barevný křehký ostrov jeví,
jako by tam snad ani nepatřil. Ačkoliv v blízkém
i vzdáleném kosmu najdeme celou řadu planet,
žádná z nich není tak výjimečná, jako ta naše – je
to náš domov. A i když jde o nadmíru přívětivé
místo, čas od času se objeví něco, co otřese naší
jistotou. Něco, co ukáže, jak je náš život křehký.
V takových chvílích nezbývá, než pokorně sklo-
nit hlavu a vynaložit všechen náš um na zdolání
překážek.

Ať už je ale nepřítel jakýkoliv, naše touha po pře-
žití vždy zapříčiní, že se o svůj život budeme rvát do
posledního dechu. Společně posouváme hranice
lidského poznání, které nám pomáhá lépe se při-
způsobit novým podmínkám. Brněnská hvězdárna
a planetárium vždy byla a snad i pro mnoho příštích
generací bude centrem, kde má poznání své jedineč-
né místo.
Právě proto je tu Terralóna, obří nafukovací model

planety Země, který symbolizuje vše výše popsané.
Výjimečnost a krásu naší planety, snahu poznávat

svět kolem nás i naši schopnost překonávat zdánlivě
nezdolatelné překážky. Terralóna je zkrátka oslavou
lidství.
Pokud byste se s ní rádi seznámili osobně, zamiřte

nejprve na stránky brněnské hvězdárny a planetária
www.hvezdarna.cz. Tady se dozvíte, při jaké nejbliž-
ší příležitosti můžete pestrobarevnou Terralónu pro-
zkoumat. Letos v srpnu bude takových událostí v Brně
několik! A co víc, v některých případech bude Terra-
lóně dělat společnost i neméně okouzlující Lunalón.
Přijďtď e se přesvědčit na vlastní oči, těšíme se na vás!

INZERCE
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Hořice v Podkrkonoší jsou již
po staletí spojeny s těžbou

pískovce s ideálními
vlastnostmi pro so-

chařské zpracování.
Krása a charakter

hořického ka-
mene zaslíbi-

ly město
um ě n í

a so-

chařské památky i současná
díla udávají městu jeho neza-
měnitelný charakter. Umělec-
ká tvorba citlivě umístěná ve
veřejnémprostorumá potenci-
ál oslovit nejen znalce oboru,
ale i nejširší veřejnost, která
běžně galerijní prostředí nevy-
hledává. Vedle městského mu-
zea, jehož stálá expozice sezna-
muje návštěvníky s těžbou
a řemeslným i uměleckým
zpracováním pískovce na Ho-
řicku, náleží mezi přední pro-
pagátory a popularizátory so-

chařství v regionu přede-
všímhořická Galerie plas-

tik. Svým založením
v roce 1908 patří

k nejstarším so-
chařským mu-

zeímve střed-
ní Evropě.

Umělec-
kohis-

toricky cenná díla jsou umí-stě-
na v budově postavené dle ná-
vrhu architekta JindřichaMali-
ny v polovině 70. let 20. století.
Galerie se pyšní především po-
zoruhodnou kolekcí autor-
ských sádrových plastik a soch
v ušlechtilýchmateriálech. Ná-
vštěvníci zde naleznou díla
snad všech zakladatelských
osobností českého moderního
sochařství – Václava Levého, Jo-
sefa VáclavaMyslbeka, Ladisla-
va Šalouna, Josefa Mařatky,
Jana Štursy, Bohuslava Kafky,
Ladislava Jana Kofránka amno-

hých dalších. Výlet do Ho-
řic můžete spojit i s ná-

vštěvou aktuální výsta-
vy sochaře Jiřího

Středy, která se
koná až do 30.

srpna. MET

Tento čtvrtek jde do českých
kin nový animovaný film, kte-
rý vznikl v rusko-americké
spolupráci – Velké dobrodruž-
ství malé pandy (v originále
Bolšoje putěšestvije).
Rodinný snímek vypráví

příběh velkého hnědého
medvěda Brum-Bruma, který
si žije svůj spokojený život.
Do té doby, než mu jednoho
dne popletený čáp doručí
omylem zvláštní zásilku –
malou pandu. Jako všechny

mláďata, i tato panda je roz-
tomilá, ale hodně pláče,
a rozhodně nepatří do
Brum-Brumova lesa. Nezůstá-
vámu nic jiného než s pomo-
cí kamarádů najít pandě
správný domov. Medvěda,
malou pandu, tygra s poetic-
kou duší, bojácného vlka
a pelikána, kterému se nikdy
nezavře zobák, čeká dlouhá
a nebezpečná cesta, jež pro-
věří skutečnou sílu jejich přá-
telství. MET

Uvidíte i Krakonoše. MUNIGA

Pro děti. Do kin míří
zábava s malou pandou

Tip na výlet. Do
města se sochami

Nový kamarád medvěda i filmových diváků FORUM FILM CZ
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Nádherné fotky Prahy, tipy
na výlety, zajímavé výstavy
i kavárny či restaurace. To
celé primárně v angličtině.
Blog PragueToday čtou desít-
ky tisíc lidí. A nejde zdaleka
jen o turisty či cizince. Web
a s ní spojené sociální sítě tvo-
ří Ruska Ekaterina Rycheva.

Blog je pro vás koníčkem,
či prací na plný úvazek?
Sice mi vymýšlení obsahu,

pořizování fotek a videí a pře-
kládání textů zabírají hodně
času a pracuji na tom každý
den, ale blog mě živí jen čás-
tečně. Pracuji jako pedagož-
ka na vysoké škole a mám
dva tituly Ph.D.

Jak blog začínal?
V roce 2015 jsem založila

na Instagramu účet

@praguetoday. Rodině a přá-
telům jsem skrz něj ukazova-
la, co dělám, kam chodím
a co každý den vidím v Praze.
Blog ale postupně získával ob-
libu. Aktuálně ho sleduje
přes 185 tisíc lidí. Většina
z nich navíc pochází z Prahy.
Sledují mě i české celebrity.
Loni jsem na Instagramu ješ-
tě založila další dva účty. Je-
den v českém a druhý v rus-
kém jazyce.

Čím si úspěch blogu
vysvětlujete?
Snažím se, aby byl zajíma-

vý a plný informací pro širo-
ké publikum. Zároveň ale Pra-
hu ukazuji ze svého osobní-
ho pohledu. Natáčím hodně
videí, která ukazují události
„v živém vysílání“. Blog je ta-
kové moje osobní masmé-

dium, protože v podstatě
sama tvořím vlastní časopis
o české metropoli. Navíc
v elektronické podobě.

Komunikujete s fanoušky?
Denně dostávám stovky

zpráv a na každou odpoví-
dám. Otázky se týkají neje-

nom Prahy, zábavy a turis-
mu, ale i aktuálních událostí
v Česku. Například během
nouzového stavu jsempřeklá-
dala pro sledující do angličti-
ny zprávy týkající se aktuální-
ho dění, jaká pravidla platí,
co je zakázáno, kde si mohou
dát udělat testy a podobně.

Dá se říct, že jste influen-
cerka. Využíváte toho?
Před rokem jsem pořádala

několik akcí na pražské
náplavce s názvem „Love
Náplavka. Clean Náplavka“,
během nichž jsem společně
se svými sledujícími sbírala
odpad a nedopalky z nábřeží
a z Vltavy. Cílem akce bylo
upozornit lidi na špatnou si-
tuaci s odpadem nejen v Pra-
ze, ale i ve světě.
Díky blogu jsem také po-

znala hodně úžasných lidí,
spolupracuji s množstvím
různých podniků včetně gale-
rií, muzeí, velvyslanectví, fes-
tivalů a podobně.
Samozřejmě mě sleduje

hodně lidí ze zahraničí – ne-
jen ti, kteří plánují navštívit
Prahu, ale i ti, co ji prostě mi-
lují. MAREK HÝŘ

Více informací na:www.istores.cz/vykup
Atrium Flora Praha | Galerie Harfa Praha |www.istores.cz

Získej výkupní bonus

1 500 Kč.
Platí na modely iPhone 11
a iPhone 11 Pro.

Takto může vypadat herní fotka. METRO

Podmínky soutěže jsou velmi
jednoduché. Chcete-li získat
pět set korun odměny,
vezměte si na výlet tyto novi-
ny. Kdekoli v Česku i zahrani-
čí do žlutého rámečku natisk-
něte turistické razítko z infor-
mačního centra, hradu, mu-
zea či jiné pamětihodnosti
a vyfoťte ho. Fotku vložte na
Instagram a otagujte ji
#metrotag. Nebo ji pošlete na
mms@metro.cz. Čím více,
tím lépe! My v pondělí 3. srp-
na ve 12 hodin soutěž uzavře-
me a z fotek na Instagramu
i těch zaslaných e-mailem vy-
losujeme deset výherců, kteří
od nás dostanou odměnu. MET

Ekaterina Rycheva ARCHIV E. R.

inzerce

Ukázka z @praguetoday

„Sledují mě i české celebrity“

Letní hra.
#metrotag
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Maminky na mateřské,
sestřičky, studentky, úředni-
ce. Ty všechny najdete mezi
padesátkou fotbalistek týmu
Prague Black Cats. Ale pozor!
Jde o hráčky amerického fot-
balu. „V našem sportu se
uplatní holky krev a mlíko,
stejně jako subtilní trysko-
myši,“ prozrazuje Iva Šafářo-
vá, hráčka a dobrá duše „čer-
ných koček“.

Jak se to semele, že žena
navleče „brnění“ a pustí
se do tak atleticky nároč-
ného sportu, jako je
americký fotbal?
Víte co? Já vám povím pár

příběhů a z nich si utvořte
obrázek. Tak třeba náš quar-
terback Šárka pracuje jako IT
analytik a k fotbalu se dosta-
la v nemocnici po operaci,
kde potkala slečnu, která fot-
bal dříve dělala. Anebo náš
nováček Barča. Ta zase hrála
hokej, který ji už tolik nena-
plňoval, a hledala jiný sport,
jemuž by se mohla věnovat.
U jiné hráčky to zase byl tatí-
nek, který se americkému
fotbalu několik let věnoval
a ona to chtěla vyzkoušet.

Předpokládám, že nové
hráčky získáváte nábory.
Přesně tak. Připojit se

k nám je možné celoročně,
nicméně oficiální nábory za-
čínají v lednu, kdy máme pro
nové členy připravený pro-
gram tak, aby se na jaře připo-
jili k tréninkům pro stávající
hráčky. Ale například loni se
k nám přidala hráčka na kon-
ci července a během jednoho
měsíce už zastávala plnohod-
notnou pozici startera.

Na co by se měla adeptka
připravit? Jak probíhá váš
běžný trénink?

Začínáme v posilovně All
In Training Complex, kde pro
nás trenéři připravují atletic-
ko-běžeckou část a silovou
část. To vše třikrát týdně od
ledna do března. Od dubna
chodíme na venkovní hřiště,
dvakrát týdně již v plné vý-
stroji.

Co nyní, přes léto?
To míváme pauzu, což ale

protentokrát, kvůli koronavi-
ru, neplatí – už na konci srp-
na nás pak čeká soustředění
trvající čtyři dny, kde propojí-
me teorii a trénink jednotli-
vých pozic do praxe.

A po prázdninách?
Na podzim začne naše se-

zona, tréninky držíme dva-
krát týdně a o víkendu jsou
zápasy. To vše končí přibliž-
ně začátkem listopadu.

Přibližte mi ještě, jak
probíhá zápasový den.
I když zápas začíná odpo-

ledne, pro hráčku samotnou
je to většinou celodenní zále-
žitost. Musí se pořádně nasní-
dat, před utkáním už si větši-
nou kachnu se šesti nedá,
i když po zápase s radostí. Je
nutné si zabalit vše na zápas,
většinou se jedná o tašku ho-

kejové velikosti, celá výbava
na zápas amerického fotbalu
je celkem objemná záležitost.
Na hřišti býváme již tři hodi-
ny před samotným mačem,
kvůli psychické i fyzické pří-
pravě. Před mačem se převlé-
káme do zápasového, tejpuje-
me veškerá bebíčka a kontro-
lujeme vše potřebné, zejmé-
na povinnou výbavu hráčky.

Jak utkání probíhá?
Mačmá 4 x 12 minut čisté-

ho času. Čas se však (jako na-
příklad u hokeje) v průběhu
zastavuje a po druhé čtvrtce
je poločasová pauza. Celkový
čas samotného zápasu je vět-
šinou zhruba dvě a půl až tři
hodiny.

A po zápase?
Po bitvě nám práce nekon-

čí – zodpovídáme za uklizené
hřiště. Když je vše hotové,
můžeme jít na již zmiňova-
nou kachnu se šesti. Určitě se
na podzim dorazte podívat
na nějaké zápasy.

DAVID
HALATKA
david.halatka@metro.cz

Iva Šafářová ARCHIV Více na pragueblackpanthers.com/blackcats MIKI GERLAŠINSKÝ

Určeno starším 18 let. Vychutnávejte zodpovědně. Děkujeme.

„Po mači zajdeme na kachnu“

inzerce
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Slovenské hory jsou dlouho-
době jednou z nejoblíbeněj-
ších destinací českých turis-
tů. Ovšem pozor na statistiku
Slovenské Horské záchranné
služby (HZS), která hovoří
o tom, že zasahuje u českých
výletníků ve 12 procentech
případů. Mnozí přitom nevě-
dí, že za výjezd záchranářů
v červených bundách se musí
platit.
Podle Evy Svobodové z po-

jišťovny UNIQA se řada čes-
kých turistů stále domnívá,
že k našim východním souse-
důmnení třeba sjednávat ces-
tovní pojištění, protože vše
lze uhradit čistě jen z kartič-
ky veřejného pojištění. „Bez
cestovního pojištění mohou
být Češi na túrách, za nimiž
většina z nich míří, zaskoče-
ni vysokou cenou za zásahy
Horské služby. Náklady na vy-
hledání, vyproštění a trans-
port helikoptérou šplhají do
tisíců eur. Běžný transport
zraněného z hor bez vrtulní-
ku přijde asi na 500 až
1000 eur. Je-li ale ve hře heli-
koptéra, běžně náklady dosa-
hují úrovně až 4000 eur,“ uvá-
dí Svobodová. Podle sloven-
ského Zákona o Horské služ-
bě je totiž každý povinen
uhradit náklady na jeho zá-
chranu či pátrání v horském
terénu. V případě hospitaliza-
ce je potřeba počítat také s ná-
klady na repatriaci. „Náklady
na převozy tohoto typu (zpra-
vidla sanitkou) byly loni
v konkrétních případech
v rozmezí 10 až 30 tisíc ko-
run, vždy podle bydliště nebo
spádové nemocnice dotyčné-
ho pacienta,“ informuje Svo-
bodová.
Peter Svätojánsky z Operač-

ního střediska tísňového volá-

ní HZS uvádí, že nejvíce pod-
ceňovaným faktorem ze stra-
ny českých turistů je přeceňo-
vání vlastních schopností,
špatná příprava na túru, ne-
dostatečná výbava, chybějící
pokora i bázeň a nedodržová-

ní elementárních pravidel
a výstrah. „Trendem hlavně
u mladých lidí je to, že se už
nepředávají zkušenosti z ge-
nerace na generaci. Děti se ze
strany rodičů, učitelů ani star-
ších kamarádů neučí, jak se

mají v horách chovat, ale sbí-
rají informace na internetu
od falešných hrdinů,“ důraz-
ně upozorňuje Peter Sväto-
jánsky.
Při vysokohorských túrách

je potřeba prověřit pojistné

krytí cestovního pojištění. Ně-
které pojišťovny kryjí vysoko-
horskou turistiku bez horole-
zeckého náčiní do nadmoř-
ské výšky 3 tisíce metrů bez
omezení a bez potřeby připo-
jistit se. MET

Novinka Uber Comfort přiná-
ší pasažérům svezení se zku-
šenými řidiči, kteří si dlouho-
době drží nejvyšší hodnoce-
ní, a zároveň záruku jízdy
v nových a prostorných vo-
zech s dostatkem místa pro
nohy a ve špičkovém technic-
kém stavu. Služba je od začát-
ku do konce navržena pro ty,
kteří si chtějí při svých pravi-
delných cestách za prací, po
schůzkách či třeba za kultu-
rou dopřát o něco více kom-
fortu, ale stále jezdit za velmi
dostupnou cenu.
„S Uber Comfort si budou

pražští uživatelé moci objed-
návat jízdy v pohodlnějších
vozech, s nejlépe hodnocený-
mi řidiči a s individuálnímpří-
stupem, a to za cenu jen oma-
linko vyšší než u UberX,“ popi-
suje novinku mluvčí Uberu
Luisa Elster. MET

inzerce

Uber. Nová,
výhodná služba

Dovolená. Cesta do Tater je volná
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Kobky u Vltavy na-
bízejí vyžití pro
tvořivé nadšence.
Lidé si mohou vyro-
bit židli, křeslo či
kaligrafický plakát.

Zhruba dvacet nově zrekon-
struovaných kobek od letoš-
ního léta funguje na náplav-
kách podél břehů Vltavy
v centru Prahy. Zatímco Raší-
novo nábřeží je spíše rušněj-
ším centrem s galeriemi, vi-
notékami nebo kavárnami,
přes řeku, na Hořejším nábře-
ží, vznikly i tři tvůrčí dílny.
Jednou z nich je i kobka

DOK16, kterou si pronajímá
Městská knihovna. „Půjčuje-
me lidem truhlářskou dílnu,
kde je možné si vyrobit nebo
opravit například větší kusy
nábytku,“ vysvětlil deníku
Metro vedoucí DOK16 Michal

Jakeš a dodal, že pro členy
knihovny je možnost využí-
vat velké stroje, jako napří-
klad soustruh, zdarma.
Dalším tvůrčím prostorem

na Hořejším nábřeží je Dílna.
Také zde se pracuje se dře-
vem, ale na rozdíl od DOKu
smenšími výrobky. „Jsme ote-
vřená dílna. Návštěvníci si
mohou zamalý poplatek, kte-
rý nám pokryje opotřebení

strojů, půjčit naše nářadí a na-
příklad si spravit židli,“ popi-
suje provozní Lada Šápová.
Podle ní má kobka sloužit
jako místo pro Pražany, kteří
domanemají například vrtač-
ku a potřebují si něco zreno-
vovat. Dílna nabízí i šicí stro-
je, takže jsou zde možné i zá-
kladní čalounické práce.
Jiného než dřevěného za-

měření je kobka s názvem

U jednoho stolu. Vévodí tu
ženské práce. „Zatím funguje-
me na principu předem na-
plánovaných workshopů.
V následujících měsících se
bude jednat například o kur-
zy kaligrafie, výroby šperků
z pryskyřice nebo techniky
vázání květin,“ říká vedoucí
Veronika Holubovská.
Tvůrčí dílny na náplavce

mezi sebou i spolupracují,

takže není problém se s jed-
ním výrobkem stavit ve více
kobkách. „Třeba v DOKu si
člověk zhotoví velkou židli
a u nás si ji poté může vyzdo-
bit nebo načalounit,“ vysvět-
luje Šápová. Právě kobky Díl-
na a U jednoho stolu nabízejí
kromě praktických částí
i bary a možnost venkovního
posezení.
Všechny zmíněné provo-

zovny si ale chtějí zakládat ze-
jména na workshopech, kte-
ré budou vždy minimálně na
měsíc dopředu vypisovat.
Kurzy také podle vedoucích
povedou většinou externisté
a kapacita jednorázových
akcí se vždy bude lišit podle
náročnosti a tématu. „Třeba
při těžším vyrábění tu může
být maximálně osm lidí. Bu-
deme pořádat ale také otevře-
ný workshop, kde lidé při-
jdou kdykoliv během dne,
něco vyrobí a vystaví si
to tady u nás,“ doplňuje Jakeš
z DOKu. JIŘÍ LIZEC

DOK nabízí mnoho nástrojů na výrobu větších věcí. 2x METRO Vstup do kobky DOK16

8. srpna a 22. srpna 290 Kč

11. srpna a 12. srpna 490 Kč

Registraci a vstupenky najdete na www.vystavistepraha.eu

WORKSHOPY PRO DĚTI

NOVOCIRKUSOVÉ PŘEDSTAVENÍ
KALEIDOSCOPE

UŽIJTE SI LÉTO
NAVÝSTAVIŠTI!

TRAMPOLÍNA / ŽONGLOVÁNÍ

/ BALANCOVÁNÍ / POZEMNÍ

AKROBACIE / STOJKY

inzerce

Náplavky v novém stylu.
Vedle barů najdete i truhlárny
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Pokud se toto léto vzdáte dálek, i tak
si můžete dopřát atmosféru letních
destinací v Manifestu. Od soboty
1. srpna začne v Manifestu Smíchov,
které se proměnilo v městskou džun-
gli, pravidelná sobotní jóga, vždy od
9.30 ráno. Hodiny povede instruktor-
ka Denisa Žideková a bude je doprová-
zet kulisa zvuků exotické přírody.
Středeční letní kino uvede muzikálo-
vou klasiku Pomáda.

29. července se na Florenci koná
Sunset tropical beats s rytmy latino
a Balamuka – vystoupí DJ, bubeníci
a v prostoru ožije taneční parket. Ta-
neční párty se chystá také 31. červen-
ce v Manifestu na Smíchově. 6. srpna
se na Florenci chystá promítání filmu
Tomof Finland ve spolupráci s Prague
Pride. K tomu navíc Manifesto nedáv-
no spustilo spolupráci s rozvážkovým
portálem Damejidlo.cz, přes který si
můžete objednat jak z pobočky na
Smíchově, tak na Florenci.

Chuť Ameriky si zase můžete přiblížit
v restauraci Hard Rock Cafe. Pro své
návštěvníky na letošní léto připravila
výhodné nabídky. Hosté se mohou od
pondělí do pátku od 11.30 do 14.30 ho-
din těšit na akci 1+1 zdarma vztahují-
cí se na vybrané burgery, sendviče
a saláty. Po celý červenec také nabíze-
jí slevu 19 procent na menu pro děti
a dospělé narozené v březnu, dubnu,
květnu a červnu.

Dále je připraveno chlazené pivo,
lokální vína, vybrané panáky a koktej-
ly za lepší ceny v rámci happy hours
každý všední den od 17 do 19 hodin
a dále pak od 21 do 22 hodin. Při za-
koupení dospělé porce totiž dostanou
pro své ratolesti jídlo zdarma. Akce
potrvá do 31. července a platí pro
všechny děti do deseti let.

Hard Rock Cafe nově nabízí také
možnost objednat si jídlo a merchan-
dise až domů přes rozvážkové služby
Damejidlo.cz a Wolt.com. IBE

Dětské menu HRCNa zdraví! VÁCLAV MIŠKOVSKÝ

Složka rPET má
být podle EU do
roku 2025 v lahvích
z 25 procent.

PET lahve pivních značek Bra-
ník a Staropramen obsahují
od června 30procentní podíl
plastového recyklátu. Pivova-
ry Staropramen se tak řadí
k nápojářským společnos-
tem, které složku zvanou
rPET ve svých plastových oba-
lech využívají. Společnost
tím u svých klíčových značek
nejen splnila, ale dokonce
přesáhla cíl Evropské unie
pro rok 2025, který stanovuje
podíl rPET v lahvích na
25 procent. Významná větši-
na piva v České republice, při-
bližně 80 procent, se prodává
ve vratných obalech – sudech
a vratných lahvích. „Na jed-
nocestné obaly připadá zbýva-
jících 20 procent objemu pro-

daného piva a naše pivovary
v tomto směru kopírují situa-
ci na trhu,“ uvádí manažer
značky Braník Petr Klíma
a upřesňuje, že rozdělení oba-
lů v rámci jednotlivých zna-
ček se liší. Výzvy volající po
snížení dopadu plastových
obalů na životní prostředí se
však dotýkají také pivovarnic-
tví.
Ačkoli jsou jednocestné

obaly, tedy i PET lahve, v tom-
to odvětví v menšině, existují
příležitosti, při nichž mají
konzumenti o pivo v plasto-
vém balení zájem. „Oceňují
především větší objem a nižší
hmotnost obalu. Proto nemá-
me v plánu konzumentům
pivo v PET lahvích odepřít.
Neustále však hledáme nová
řešení v souladu s dlouhodo-
bě udržitelným přístupem
k podnikání a využití složky
recyklovaného granulátu je
důležitým krokem k naplně-
ní našich cílů,“ vysvětluje za
značku Braník Petr Klíma

adodá-
vá, že
se Pi-
v o v a -
ry Sta-
ropra-
m e n
tímto
k r o -
k e m
řadí k
d a l -
šímvý-
znam-
n ý m
výrobcům nápojů, kteří rPET
ve svých obalech používají.
Poměr rPET v plastových

obalech značek Braník a Sta-
ropramennavíc splňuje krité-
ria obsažená v evropské směr-
nici, která by stanovovala po-
díl granulátu od roku 2030
právě na 30 procent. „U znač-
ky Braník tuto novinku do-
konce uvádíme přímo na eti-
ketě,“ doplňuje Klíma.
Celý projekt od úvodní

myšlenky až k uvedení lahve

trval jeden rok a ovlivňovalo
jej mnoho zásadních faktorů.
„Klíčová byla fáze, kdy probí-
haly senzorické testy. Ty uká-
zaly, že pivo bylo při porovná-
ní parametrů, jako jsou napří-
klad kvalita, chuť či barva, na-
prosto srovnatelné s chutí
piva v nerecyklované PET lah-
vi,“ vysvětluje Miroslav Pi-
cek, manažer nákupu v Pivo-
varech Staropramen.
Recyklovanýmateriál je na-

víc až o 25 procent dražší než
původní, takzvaný virgin ma-
teriál, tedy nerecyklovaný
plast. Dalším omezením je ne-
dostatek materiálu na trhu,
jelikož se v Česku hodně vy-
užívá při výrobě textilu a dílů
pro automobilový průmysl.
Momentálně tak v Evropě
chybí asi 60 procent výrobní
kapacity na výrobu rPET pro
potravinářské účely. „Zmíně-
ná plastová strategie EU urču-
jící cíle pro podíl rPET v le-
tech 2025, respektive 2030 je
jedna věc, ale bude přede-

vším nutné podpořit budová-
ní výrobních kapacit. Nelze
pouze stanovit nařízení, je
třeba nalézt i zdroje a umož-
nit výrobcům nákup potřeb-
né suroviny,“ dodává Picek.
Používání složky rPET

v plastových obalech je vedle
lokální Strategie trvalé udrži-
telnosti společnosti Pivovary
Staropramen také součástí
implementace takzvané oba-
lové strategie skupiny Mol-
son Coors Beverage Compa-
ny, do níž Pivovary Staropra-
men patří. „Jedním ze tří
hlavních cílů je akcelerace vy-
užití recyklovatelných mate-
riálů, kdy budou veškeré plas-
tové obaly určené pro spotře-
bitele obsahovat nejméně
30 procent recyklované slož-
ky. V rámci skupiny střední
a východní Evropy patříme
v přístupu ke strategii udrži-
telnosti k nejaktivnějším,
a v užívání rPET jsme dokon-
ce první,“ uzavíráMiroslav Pi-
cek. MET

NEVÍTE, CO SI
PUSTIT VEČER?

STRÁŽCE STREAMU
VÁMPORADÍ.

BOJÍTE SE RÁDI?
TEMNÁ ZÁKOUTÍ

POZNEJTE
NAMETRO.CZ

inzerce

Jídlo. Hamburger,
nebo mořské plody?

Bráník a Staropramen mají
nové obaly, jsou z recyklátu
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Můžete vidět
pracovnu rabbiho
Löwa a pokusit
se oživit golema.

Cestování nikdy nebylo jed-
nodušší. Od výletu do jiné ča-
sové dimenze dělí účastníky
expedice jen několik jedno-
duchých kroků, díky kterým
se prostřednictvím nejmoder-
nějších technologií a záslu-
hou nejlepších českých vývo-
jářů ve vteřině teleportují do
míst, o nichž se jim ani nezdá-
lo. Pražské vývojářské studio
DIVR Labs vytvořilo v centru
Prahy unikátní prostor, který
nemá v evropském měřítku
konkurenci. Kombinuje totiž
nejnovější dimenzi virtuální
reality s pohybem ve skuteč-
ném světě.
Časový portál se nachází

v suterénu obchodu Ham-
leys, kde se na 250 metrech

čtverečních, vybaveni brýle-
mi a batůžkem s extra výkon-
nýmhernímpočítačem, vydá-
te objevovat historii s gole-
mem nebo zachraňovat svět
v doprovodu hrůzostrašných
pavouků.
Ve hře Arachnoid VR se hrá-

či ocitnou v roli průzkumní-
ků, kteří jsou vysláni zpět
v čase s úkolem obnovit ko-
munikaci s výzkumnou stani-
cí kdesi hluboko pod zemí.
Ze zdánlivě rutinní mise se

ale brzy vyklube doslova sou-
boj o přežití. Hráči zůstanou
uvězněni hluboko v důlních
tunelech vybaveni pouze sví-
tilnou. Čeká je nemilosrdný
závod s časem, aby z podzem-
ního pekla vyvázli živí.
GolemVR pak provede hrá-

če magickou rudolfínskou
Prahou. Zažijí Karlův most
bez soch, ocitnou se upro-
střed noci na starém židov-
ském hřbitově a díky úko-
lům, které budou řešit, se na-
konec dostanou do pracovny
rabbiho Löwa, kde se společ-
nými silami mohou pokusit
oživit golema. MET

Kde

DIVR, suterén budovy hračkář-
ství Hamleys. V centru Prahy
v ulici Na Příkopě.

● Otevřeno denně od 10 do
20 hodin, cena 450 korun
za osobu.

● Na webu je možná on-line
rezervace termínu.

Oživení golema 2x HAMLEYS

Dominulosti

S elektromobilem jsem

EKOLOG Dlouhodobé i krátkodobé zapůjčení.
Získáte čip na dobíjení zdarma.

Servis po celou dobu.

www.premobilita.cz

Vydejte se na cestu Prahou
časem díky virtuální realitě

inzerce
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VYSOKÁ KVALITA
ZA NÍZKOU CENU
Ideální osvěžení pleti
během letních dní.
Maska s ovocnou
vůní a výtažkem
z melounu a liči
dodá pleti potřebnou
hydrataci a zanechá
ji jemnou a hebkou.
Pro rozzářenou pleť.

* Platí pro nákupy zákazníků zaregistrovaných a současně přihlášených
v online shopu dm.cz.
Tato nabídka je kusově omezena.

Balea
Sweet Melon
pleťová maska
2x8 ml

1290
6,45 Kč za 1 ks

Kč

inzerce

Obchodní řetězce
sází na kuchaře
a odběr od domá-
cích dodavatelů.

Sezona rozpálených grilů je
v plném proudu. Základem
úspěchu jsou kvalitní a čerst-

vé suroviny, zejména maso.
A nejen obchodní řetězce se
předhání v tom, aby si zákaz-
níci koupili maso právě
u nich. Tytam jsou doby, kdy
odborníci a kuchaři ohrnova-
li nos nad masem ze super-
marketu a jeho kvalitou,
nyní se mnozí s jednotlivými
značkami dokonce spojují.
Šéfkuchaři jako Roman Pau-

lus, Martin Škoda či nejnově-
ji Jan Punčochář nám radí,
jak z nabídkymasa daných ře-
tězců vybírat a jak si některá
jídla připravit.
„V případě nákupu čerstvé-

ho kuřecího, vepřového i ho-
vězího masa značky Vocílka
zákazníkům garantujeme
100procentní český původ již
od dubna 2011. Maso značky

Vocílka nese logo Česká po-
travina, všechny masné pro-
dukty Vocílka i logo České ce-
chovní normy,“ přibližuje
Dana Bratánková, tisková
mluvčí Billy. Společnost ga-
rantuje zákazníkovi, že maso
pod značkou Vocílka pochází
ze zvířete, které bylo v Česku
narozeno, vykrmeno, poraže-
no a následně i zpracováno.

„Veškeré prodávané výrob-
ky samozřejmě pravidelně
senzoricky i analyticky dlou-
hodobě kontrolujeme dle na-
stavených zkušebních plánů.
Maso pro naše prodejny ode-
bíráme z kapacitních důvodů
od českých i zahraničních do-
davatelů. Předsudky u našich
zákazníků nepozorujeme,
všichni naši dodavatelé musí
splňovat stejná kritéria kvali-
ty,“ doplňuje Iveta Barabášo-
vá, mluvčí řetězce Lidl.
Penny Market letos komu-

nikuje, že zvyšuje standardy
chovu zvířat. „Podstatou
a principem fungování pro-
jektu Penny Standard Animal
Welfare je spolupráce s vybra-
nými dodavateli a zprostřed-
kovaně i s jejich chovateli,
která nastavuje systém zahr-
nující požadavky na dodava-
tele samotné i jejich chovate-
le. Cílem je zajistit dodržová-
ní správných postupů a stáva-
jících legislativních požadav-
ků, jež jdou v některých bo-
dech nad rámec stávajících le-
gislativních standardů tak,
aby zvířataměla zajištěny ješ-
tě kvalitnější životní podmín-
ky,“ přibližuje Tomáš Kubík,
manažer komunikace, a dopl-
ňuje, že na projektu spolupra-
cují i s ministerstvem země-
dělství. IBE

Bezmasé
kuličky
Nábytkářská společnost
Ikea chce být ještě udržitel-
nější společností, a to
i v oblasti prodeje potra-
vin. Dokázat to chce na
svém ikonickém produktu
– masových kuličkách. Roz-
hodla se vytvořit jejich udr-
žitelnější variantu, kterou
chce zaujmout i milovníky
masa. Nové bezmasé kulič-
ky mají ve srovnání s tra-
dičními masovými pouze
čtyřprocentní klimatickou
stopu. Prodávat se začnou
od 1. srpna. MET

Jan Punčochář BILLA

Ve středu se uskuteční již
16. ročník nohejbalového tur-
naje hudebních kapel. Akce je
zdarma a veřejnosti přístupná.
Přijďte podpořit svoje oblíben-
ce z česko-slovenských rocko-
vých kapel. Startuje se v 11 ho-
din na tenisových kurtech TJ
Sokol ve Vršovicích.MET

Češi stejně jako v loňském
roce patří k národům, které
do svého jídelníčku pravidel-
ně zahrnují maso. Stravu s vy-
loučením či omezením masa
preferuje deset procent popu-
lace. Úplně bez masa se stra-
vují čtyři procenta Čechů,
mezi nimiž převládají lidé do
44 let. Veganskou stravu nej-
více vyhledávají mladí lidé
do 35 let.
Novým trendem ve stravo-

vání je flexitariánství. Lidé,
kteří se takhle stravují, kon-
zumují maso nebo ryby pou-
ze příležitostně. „ Zřejmě to
souvisí se skutečností, že od
vědců stále častěji slýcháme,
jaké negativní dopady má ži-
vočišná produkce na životní
prostředí a na změnu klima-
tu, což mnoha z nás není lho-
stejné,“ uvádí Lucie Mádlová,
zakladatelka a výkonná ředi-
telka Asociace společenské
odpovědnosti, která prů-
zkum prováděla. Podle něj
jsou takto se stravujících lidí
v Česku čtyři procenta, mezi
nimi je i choreograf a taneč-
ník Yemi A. D. MET

Festonda Cup.
Zakopejte si

Číslo dne

9 z 10
Drtivá většina Čechů by v prá-
ci ocenila nějaký nadstan-
dardní benefit v podobě ob-
čerstvení.
Nejvíce by lidé uvítali kávo-
var či presovač, nabídku ovo-
ce a zeleniny a výběr chlaze-
ných nápojů. Vyplývá to z prů-
zkumu společnosti Up Česká
republika mezi 525 zaměst-
nanci.
Méně tradičními formami ob-
čerstvení na pracovišti se fir-
my snaží doplňovat nabídku
svých benefitů a zaujmout
uchazeče na trhu práce i stá-
vající zaměstnance.

Sežeňte maso na gril. Úspěšní
můžete být i v supermarketu

Flexitariáni.
Nový trend ve
stravování
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Oáza kultury je
i pro děti. Žluté
lázně žijí vlastním
životem.

„Ještě chvíli!“ nechtělo se dce-
ři dolů z vodní trampolíny.
Při každém kroku bylo slyšet
šplouchnutí pod nohama,
jako by běhala po vodní hladi-
ně. Když jsem to zkusila, byla
to pěkná makačka na nohy.
Jako bychom se za branou do
Žlutých lázní ocitly v přímoř-
ském letovisku. S dvouletou
dcerou jsme si prošly dětský
koutek a celý areál.
V levé části se dětem oteví-

rá ráj pro děti. Systém brouz-
dališť s malou skluzavkou
měl sice trochu studenější
vodu, ale v parných dnech se
prohřeje více. Berou vodu
z Vltavy, následně ji čistí.
„Kvalita a čistota vody jsou

hlídány a kontrolovány,“ ujiš-
ťoval nás Lukáš Tauchen ze
Žlutých lázní.
Minulý rok tu přibyly nové

dřevěné klouzačky, prolézač-
ky a houpačky v jemném bí-

lém písku, kde můžete stavět
hrady z písku. Větší část je na
trávě, kde najdete stín pro
rozložení deky.
Zastavte se i na louce ve

střední části. Ve fontánce se
tu koupala labuť s mláďaty,
což byl pro dceru další záži-
tek, o kterém všem vypráví.
Ačkoliv areál otevírá už

v 9 hodin, stánky s občerstve-
ním otevírají později. Dopo-
lední svačinu si raději vezmě-
te s sebou.
Doporučujeme ochutnat

zdejší tlusté hranolky Bambo-
ly chips. Bohatě nám stačilo
malé balení.
V areálu nechybí ani ital-

ská restaurace a stánky s rych-
lýmobčerstvením, kde koupí-
te párek v rohlíku, grilovaná
masa, kukuřici nebo třeba
zmrzlinu.
Na své si přijdou i starší

děti, mohou si tu zahrát plá-
žový volejbal, pétanque, kro-
ket, badminton i méně zná-
mé hry, jako jsou cornhole,
kanjan nebo mölky. Nechybí
ani půjčovna šlapadel, pad-
dleboardu a mnoho dalšího.
Pořádají tu i kulturní akce
(viz box). HELENA MAREDOVÁ

Děti si mohou užít i krmení labutí. 3x METRO

Pohoda ve Žlutých lázních Brouzdaliště

Co nepropásnout

Program ve Žlutých lázních
je bohatý.

● 26. července se tu rozezní
Orientální tance.

● 29. července začíná ve
20 hodin show Na stojáka.

● Nepropásněte zdejší letní
kino.

● Celý program najdete
na www.zlutelazne.cz.

Pride nás všechny propojí LIVE.
Navštivte 100 festivalových událostí
nebo se k nim připojte online a slavte
s námi ať už jste kdokoliv a kdekoliv.

03—09/08/2020 www.praguepride.cz

A MOLSON COORS COMPANY

Prolézačky i vodní trampolína

inzerce
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VYSOKÁ KVALITA
ZA NÍZKOU CENU
Díky obsahu aloe vera pečuje
gel během holení
o citlivou pokožku
oblasti bikin, podpaží
a nohou. S vůní
marakuji a broskve.

Balea**
Tropical Summer
gel na holení
150 ml

3790
25,27 Kč za 100 ml

Kč

Balea
Summer
jednorázová holítka
8 ks

5990
7,49 Kč za 1 ks

Kč

* Platí pro nákupy zákazníků zaregistrovaných a současně přihlášených
v online shopu dm.cz.
Tato nabídka je kusově omezena.

Pestrou nabídku pro klidnou
dovolenou nabízí katolická
církev na více než šedesáti lo-
kalitách. Ubytování nabízí li-
dem v hotelech, ale i na fa-
rách či v klášterních areá-
lech. „Chceme vyjít vstříc
hlavně rodinám s dětmi, kte-
ré budou hledat alternativy
– finančně dostupnou, klid-
nou dovolenou bez davů a na
hezkém místě,“ říká P. Stani-
slav Přibyl generální sekretář
České biskupské konference.
Příjemný týden mohou zá-

jemci strávit třeba na faře.
V Lukově u Znojma vyjde tý-
denní pobyt na krásně upra-
vené faře v centru Národního
parku Podyjí pro čtyřčlennou

rodinu na necelých 12 tisíc
korun. Kdo by dal v létě před-
nost horským túrám, najde
zázemí na faře v Jítravě.
Církevní turistika nabízí

především tisíce památek. Na-
příklad projekt ostrav-
sko-opavského biskupství
Otevřené chrámy letos před-
staví vybrané církevní památ-
ky, jež budou otevřené
imimo běžný čas bohoslužeb.

Nenechte si ujít ani místa,
která nesou podpis barokní-
ho architekta Jana Blažeje
Santiniho-Aichela. Příklady
jsou benediktinský klášter
v Kladrubech spolu s tím cis-
terciáckým v Plasech. Více na
www.cirkevnituristika.cz. MET

Jsou-li vhodně
vybrané terén
a kolo,můžete vzít
na výlet i potomky.

Jízda na kole je zdravý sport
i rozptýlení. Na dovolené se
proto projeďte i s dětmi. „Do
zhruba dvou a půl let je ideál-
ní odrážedlo, kde se naučí dr-
žet rovnováhu a ovládat řídít-
ka, zhruba od tří let mohou
přesedlat na kolo,“ říká Ro-

man Blažek, zakladatel znač-
ky Beany specializující se na
dětský sportovní sortiment
včetně kol.
Podle něj je klíčové vhodně

vybrat pro ratolesti samotné
kolo a pak i terén pro výlet.
„Nejdůležitější ale je, aby ho
jízda bavila. Asi nikdo šestile-
tého prcka nevytáhne na
šestihodinový výlet v kuse. Je
potřeba vymyslet zastávky
a nějaké rozptýlení po cestě.
Když to dítě nebaví, samo se
zasekne – dřív než dojde
k přetížení,“ zmiňuje Blažek.

Jakmá vypadat správný po-
sed na kole, aby nezpůsobil
zdravotní problémy? „Nejklí-
čovější těžiště u dětské cyklis-
tiky jsou dlaně a pánev. Byť
šlape nohama, váhu těla má
na sedle. Dítě by mělo být
v mírném předklonu: nese-
dět vzpřímeně, ale zároveň
nebýt předkloněné natolik,
že vyklápí hlavu. Ruce mají
být lehce pokrčené v loktech,
aby v případě najetí na pře-
kážku měl cyklista prostor
manévrovat,“ říká doktorka
Tereza Nováková, specialist-

ka na fyzioterapii v pediatrii
a sportu z FTVS UK.
Postoj nohou byměl být po-

dle ní takový, že když je šlap-
ka dole, není koleno nataže-
né, ale mírně pokrčené. „Do-
kud si dítě na kole není jisté,
mělo by dosáhnout na zem
špičkami nohou, později lze
však nastavení upravit. Při ne-
správném sezení se naruší op-
timální fyzikální zóna, což
můžemít vliv na zdraví pohy-
bového aparátu, ale i na stabi-
litu a fajn pocit z jízdy,“ dodá-
vá Nováková. MET

Klášter v Kladrubech CIRKEVNITURISTIKA.CZ

Vyrazte s dětmi. BEANY

inzerce

Přemýšlíte, kam na dovole-
nou? Nedaleko Brna se v údolí
mezi městem Kuřim a obcí Ji-
načovice nachází golfový re-
sort Kaskáda. Ubytování v bun-
galovechmá jedinečný výhled
z každého pokoje. Resort je na-
víc navržený s vnímavostí a re-
spektem k okolní přírodě. Le-
tos jej nově doplní i Včelí kon-
cept. Zkuste si golf nebo si od-
počiňte ve wellness. Hotel se
navíc nachází jen pár kilomet-
rů od Zoologické zahrady
Brno, Brněnské přehrady
nebo Moravského krasu. Mů-
žete se provětrat při lesní pro-
cházce či na jedné z mnoha
cyklistických tratí. MET

Krátce

Zábava v Polabí
Jen málokde v České re-
publice najdete na pár ki-
lometrech čtverečních
tolik zábavy pro děti
všech věkových katego-
rií. Navíc je zdejší kraji-
na ohraničená řekami
Labe a Jizera protkaná
sítí cyklostezek. Vyrazit
můžete do Parku Miraku-
lum a sousedního tan-
kodromu v Milovicích či
do rezervace Česká kraji-
na. Za návštěvu stojí
i Zoo Chleby, zámek Lou-
čeň nebo Chateau Mcely.
Více na elbiana.cz. MET

Nevšední sporty u vody

Přehradní nádrž Lipno nabízí
nespočet disciplín na vyžití.

● Windsurfing a jachting jsou
známé sporty. Pro letošek
mají v kempu Jestřábí na Lip-
ně připraveny i další sporty.
Zkuste flyboard, aquaskip-
per, surfbike, paddleboardy,
sit-on-topy či mořské kajaky.

● Mořský kajak je velmi stabil-
ní loď vhodná na vlny i do
trochu větrnějšího počasí,
což je na Lipně výhodou.
Sit-on-top je plavidlo, které
nemá „kokpit“, je samovylé-
vací a v případě, že se chce-
te osvěžit koupelí ve vodě,
snadno na ně nastoupíte
i na hloubce. Surfbike je pra-
vým potěšením pro děti
a jezdce s dobrou stabilitou.
Pokud jste někdy viděli plo-
vák s řídítky a sedačkou, na
kterém se dotyčný pohybo-
val jako při jízdě na kole,
pak to byl surfbike. Co dělat,
když přece jen nefouká?
Zkuste flyboard. Spojením
„tryskových bot“ a dostateč-
ného přísunu vody teď mů-
žete doslova létat nad hladi-
nou. Více informací nalezne-
te zde: www.lipnonaplno.cz.

Tokio v Praze

28. 7.
Toto úterý od 19 hodin se
koná v Centru architektury
a městského plánování před-
náška Tokio I z cyklu Z města
do města. V létě probíhá
i čtvrteční promítání v zahra-
dách Emauzského kláštera.

Kaskáda. Krása
nedaleko Brna

Dovolená. Zkuste fary nebo kláštery

„Cyklistika musí děti bavit“



Vyvolávací cena za areál

11 873 549 Kč

areál Letní
dětský tábor

Orlík

Kontakt: Lukáš Künzel
kunzell@dpp.cz
296 193 413

Vyvolávací cena za areál 

11 873 549 Kč

OrlíkOrlík
Rozloha pozemků 11 128 m2

AUKCE

Rekreační areál
na atraktivnímmístě

Ze střešovické vozovny a zastávky
Planetárium Praha vyjíždějí o víkendech
a svátcích historické soupravy tramvají
na svou pravidelnou trať centrem města.

Více informací naleznete na:

www.dpp.cz/linka41

Linka je v provozu od 28. března
do 17. listopadu 2020.

Odjezdy z Vozovny Střešovice v 11, 12, 13, 14, 15, 16 a 17 hodin.
Odjezdy od Planetária Praha ve 12, 13, 14, 15, 16, 17 a 18 hodin.

Historická
linka č. 41
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VYSOKÁ KVALITA
ZA NÍZKOU CENU
Bohatá formule
s pečujícím složením
hydratuje pokožku rukou
a zanechává příjemný pocit
po dlouhou dobu. Dodává
rukám sametově hebký
vzhled. S vůní tropických
květů.

Balea
Copacabana
krém na ruce
100 ml

2990
Kč

* Platí pro nákupy zákazníků zaregistrovaných a současně přihlášených
v online shopu dm.cz.
Tato nabídka je kusově omezena.

inzerce

Také jste v dětstvímilovali ob-
rázkové knížky plné postavi-
ček, ulic, domů, aut, tramva-
jí, kde se to jen hemží nejrůz-
nějšími ději? Pro děti, které
ještě neumějí číst, byla tako-
vá leporela vstupem do báječ-
ného světa, kdy si na obráz-
cích ověřují to, co už někde
samy spatřily. Pro rodiče zase
příležitost, jak seznamovat
své potomky s tím, co dělá pe-
kař, řidič autobusu, listonoš.
Libor Drobný, výtvarník z
Olomouce, je jedním z těch,
jejichž kresby vás do takové-
ho světa zavedou.

Měl jste takové knížky,
jaké ilustrujete nyní, rád
i jako malé dítě?
Ano. Myslím, že jde o skvě-

lý koncept, který rozvíjí dět-
skou představivost a podně-
cuje k vyprávění příběhů. Za
mého dětství takových kní-
žek moc nebylo, ale v součas-
né době si už každý čtenář
může vybrat ze široké nabíd-
ky titulů.

Ulice vašich kreslených
měst jsou lidmi zaplněné
možná víc než ve skuteč-
nosti. Umíte si představit,
že byste obrázky tvořil na-
příklad podle vylidněné
Prahy v době nouzového
stavu letos na jaře?
V případě postaviček, kte-

ré v knížkách najdete, nejde
o nikoho konkrétního, všech-
ny jsou vymyšlené. Někdo se
v knize objevuje pravidelně,
pak je s ním čtenář sezná-
men na úvodní dvojstraně
a postava má většinou nějaké
dané povahové vlastnosti, na-
příklad pan Nešika. Příběhy
takových charakterů má čte-
nář v knížce hledat. Jiné po-
stavičky se objevují jen epi-
zodně a většinou dokreslují
atmosféru nebo rozehrávají
nějakou situaci, která by se
ve skutečnosti mohla stát.
Ale u všech jde o uměleckou
licenci a ani vyprázdněné uli-
ce poslední doby by nebyly
na překážku.

Nejste Pražák, ale obrázko-
vou knihu o Praze jste vy-
tvořil. Znáte ji osobně,
nebo jste si pomohl zdroji
z internetu?
Nejsem sice z Prahy, ale

Prahu poměrně často navště-
vuji a všechna místa z knihy
znám. Samozřejmě pomohly
i fotky. Navíc pracuji s poměr-
ně velikou stylizací a budovy
nejsou kreslené tak, aby byly
naprosto věrné své předloze.
Jde spíše o zachycení atmosfé-
ry místa.

Vystudoval jste filmový
obor, animaci. Je to plus
pro to, co malujete?
Od knížky k filmu je to jen

kousek. Určitě je pro mě vý-
hoda, že se vedle ilustrace vě-
nuji i animaci. U animované-
ho filmu musí autor vystih-
nout pohyb postavy, vyjádřit
jí nějakou emoci. Je to hodně
podobné pantomimě. U ilu-

strace je to ještě těžší, všech-
no musí být vyjádřeno v jedi-
ném obrázku. Tady mi zkuše-
nosti z kresleného filmu po-
máhají vybrat ten správný
moment.

Animace dřív znamenala
nekonečné překreslování,
miniaturní pohyby kresle-
ných obrazů. Teď výrazně

pomáhají počítače. Co
máte raději, čemu dáváte
přednost?
Počítače jsou jistě veliký po-

mocník, ale stále platí, že se
každé filmové okénko kreslí
ručně. Pomocí různých pro-
gramů se dá do obrazu vsadit
pozadí nebo například déšť.
Software hodně pomáhá při
vybarvování obrázků. Ale

když jde o kreslený film, stá-
le se musí kreslit ručně, na to
zatím žádný program není.
Jsou i jiné metody animace,
kdy počítače pomáhají více
i s rozhýbáním obrázků. Pak
si vytvoříte v počítači loutku,
která je rozdělená na pohybli-
vé části. U takové loutky už
dokáže animační programdo-
počítat fáze pohybumezi dvě-
ma body, ale pořád to vše
musí vytvořit animátor. Je to
hodně náročná disciplína na
čas a každá technika má svo-
je pro a proti. Nemohu říct,
zda mám raději počítačovou
animaci, nebo klasickou,
kreslenou ještě na fólii.
Vždycky jde o výsledek a o to,
jestli vás film baví.

Na vašich kresbách dělají
lidé spoustu věcí jinak než
ve starých knížkách toho-
to druhu. Před padesáti
lety by si asi turista neku-
poval v Praze hamburger
nebo nevolal mobilem.
Snažím se zachycovat mo-

derní věci, aby to byl odraz
současnosti, ale u spousty
věcí má člověk v hlavě zaška-
tulkovaný nějaký stereotyp.
Nevzpomínám si třeba, že
bych někdy v knize kreslil
placení kartou, vždy jde
o mince nebo bankovky. Jde
o to, aby byla konkrétní čin-
nost na první pohled rozpo-
znatelná. Proto i dnes raději
nakreslím cestujícího s líst-
kem v ruce než s mobilem.
Ale do budoucna se to bude
určitě posouvat. Možná za-
čnu namísto klasické žárov-
ky kreslit jako symbol nápa-
du zářivku nebo ledku.

Co vás přivedlo ke kresle-
ní? Věnoval se někdo
v rodině malování nebo
jiné umělecké tvorbě?
Táhlo mě to k tomu vždy,

navícmaminka je učitelka vý-
tvarné výchovy a moji tvorbu
všemožně podporovala. Po
střední škole jsem chtěl zku-
sit animovaný film, a jak
jsem zmínil výše, knížky a fil-
my mají hodně společného.
Během studia jsem se úplnou
náhodou dostal ke kreslení
do časopisu Pojď si hrát, je-
hož redakce hledala autory
z řad studentů. Na základě
této spolupráce přišla nabíd-
ka na první knížku, pak na
druhou a nakonec jsem měl
více pracovních zakázek na
ilustrace než na animace. Tak-
že i v mém případě to zařídil
osud a já zjistil, že mě knižní
tvorba moc baví. Stále se vě-
nuji i animaci, ale jde o zlo-
mek mé práce. PAVEL HRABICA

Výtvarník: Moji hrdinové platí
spíš bankovkami než kartou

Libor Drobný PRESCO Leporelo o Praze ELLA & MAX
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Za vínem, sportem
a nádhernou příro-
dou se vydejte na
jižní Moravu, kde
najdete několik
vinařských stezek
i cyklostezek.

Unikátní 1200 kilometrů
dlouhá síť značených cyklos-
tezek protkává území všech
jihomoravských vinařských
podoblastí. Trasy jednotli-
vých okruhů jsou perfektně
zpracovány do map s infor-
macemi o jejich délce, výško-
vém profilu i stavu povrchu.
Nenechte krásy Moravy dlou-
ho čekat a vydejte se vstříc
krásám přírody a vína.

Mikulovská stezka
Mikulovsko láká na zname-

nitý Ryzlink vlašský, Veltlín-
ské zelené, ale i na Ryzlink rýn-
ský či Sauvignon a Chardon-
nay. Kromě vína zde najdete
nespočet přírodních, ale i his-
torických krás, které stojí za
navštívení. Mikulovská vinař-
ská stezka je dlouhá 82 kilome-
trů, vede rovinatým terénem.
Nejvyšší nadmořské výšky do-
sahuje u kolonády na Rajstně,
odkud dále vede podél čes-
ko-rakouské hranice. Severní
část stezky vede místy osídle-
nými od počátku existence, vi-
nařským krajem pod Pálavou
a okolím Novomlýnských vod-
ních nádrží. Jižní část prochá-
zí Lednicko-valtickým areá-
lem, kde se můžete nechat
uchvátit pohledem na přírod-
ní, ale i historické památky.

Moravská stezka
Páteřní trasa moravských

vinařských stezek spojuje sta-
robylé Znojmo se slováckou
metropolí Uherským Hradiš-
těm, poznáte ji podle červené-
ho značení. Až 292 kilometrů
dlouhá magistrála prochází
všemimoravskými podoblast-
mi a protíná sedm z deseti vi-
nařských okruhůmístních vi-
nařských stezek. Na její trase
leží 70 vinařských obcí a de-
set chráněných přírodních lo-
kalit. Nechte si proto projížď-
ku této trasy klidně na delší
prodloužený víkend.

Znojemská stezka
Znojemská vinařská podob-

last zahrnuje západní část již-
ní Moravy od Podyjí a východ-
ních svahů Českomoravské
vrchoviny přes údolí Dyje, Je-
višovky, Jihlavy a dalších
menších řek až k Rajhradu
u Brna. Je to království bílých
vín, především pak Veltlín-
ského zeleného, jež můžete
ochutnat na trase dlouhé
165 kilometrů, kde se nachá-
zí téměř 60 vinařství. Trasa vi-
nařské stezky na Znojemsku
netvoří uzavřený okruh, ale
prochází napříč nejzajímavěj-
šímimísty vinařské podoblas-
ti. Oblast kolem řeky Dyje na-
bízí rovné silniční úseky a pří-
jemné cesty mezi poli a vini-
cemi, milovníci náročnějších
terénů si užijí Národní park
Podyjí.

Velkopavlovická stezka
Vinařská podoblast Velko-

pavlovická je známá pro bá-
ječnou Frankovku, Svato-
vavřinecké, ale i lahodný
Modrý Portugal. V žádné jiné
podoblasti nenajdete tolik vi-

nic s modrými odrůdami
jako tady. Severní část 110 ki-
lometrů dlouhé bohatě větve-
né stezky vede vinařskou ob-
lastí s atraktivním terénem
a několika rozhlednami (Vel-
ké Pavlovice, Bořetice). Z Vel-
kopavlovicka, oblasti s řadou
otevřených vinných sklepů,
vede trasa Dolnomoravským
úvalem a kolem Novomlýn-
ských nádrží do Lednicko-val-
tického areálu.

Uherskohradišťská
vinařská stezka
Ideální trasa pro celodenní

rodinné výlety měří 75 kilo-
metrů a vedemírně zvlněnou
pahorkatinou po klidných sil-
nicích a cyklostezkách. Jejím

srdcem je slovácká metropo-
le Uherské Hradiště, odkud
stezka pokračuje do Koste-
lan. Další cesta vede podél
řeky Moravy do Polešovic
nebo na jih do lázeňského
města Ostrožská Nová Ves
a na Dolňácko.

Bzenecká stezka
Nejkratší, 26 kilometrů

dlouhá stezka vede většinou
po silnicích třetí třídy Kyjov-
skou pahorkatinou, v okolí
Bzence a Vracova přechází do
Dolnomoravského úvalu. Tra-
sa okruhu navazuje na Kyjov-
skou, Uherskohradišťskou
a Strážnickou stezku, část
stezky jde souběžně s páteřní
Moravskou stezkou. MET

Vmeandru řekyDyje vNárod-
ním parku Podyjí se nachází
přírodní unikát, který uchvá-
tí každoročně stovky návštěv-
níků. Vinice Šobes se díky své
jedinečné dispozici stala iko-
nou moravského vinařství.
Zdejší mikroklima se podo-

bá podmínkám například na
Rýně či v údolí francouzské
Rhôny, přestože první vinice
v tomto požehnaném vinař-
ském kraji údajně založili už
římští legionáři.
Šobes patří mezi nejstarší

a nejznámější viniční tratě
u nás. Pravěké hradiště zde
bylo v době bronzové, osídle-

ní i v čase Keltů a v době řím-
ské. Již ve středověku byla lo-
kalita využívaná k pěstování
vinné révy. V 19. století bylo
víno známé pro svou kvalitu,
a tak není divu, že bylo dodá-
váno i na císařský dvůr a do ví-
deňských restaurací. Plocha
celé viniční trati je přibližně
16 hektarů, vinná réva se pěs-
tuje na ploše asi 11 hektarů.
Daří se zde Ryzlinku rýn-

skému, Rulandskému bílé-
mu, ale i Pálavě či Sauvigno-
nu. Nejen tato vína můžete
ochutnat ve stánku na vinici
Šobes. Když už sem zavítáte,
nenechte si ujít návštěvu Ná-

rodního parku Podyjí, který
je nejmladším a zároveň nej-
menším národním parkem
v Česku.
K vinici se lze dostat po

Znojemské vinařské stezce.
Výchozím bodem 30kilomet-
rového cyklistického okruhu
je Moravský sklípek v Šato-
vě, odtud vede trasa do Znoj-
ma. Dále pokračuje přes Ko-
nice po okraji Národního par-
ku Podyjí až k vinici Šobes,
pak přes Hnanice a zpátky
do Šatova. Trasu lze projet za
víkend, stejně jako za týden
– to závisí na tom, kolik času
věnujete vínu... MET

Hlasitý smích, cinkání skleniček a svěží ovocná chuť vína VF

Vmeandru řeky Dyje je nádherně. VF

A co Čechy?

Za dobrým vínem se můžete
vypravit i na Mělnicko.

● Na soutoku Labe a Vltavy
se rozprostírá největší vinař-
ská oblast Čech, Mělnicko.
V roce 884 zde vysázela prv-
ní vinice kněžna Ludmila.

● Do oblasti nepatří pouze
Mělník, ale i vinice Roudnic-
ka, Prahy a Čáslavska.

● Více o vinařských stezkách
a cyklostezkách naleznete
na webu www.wineof-
czechrepublic.cz.

Morava, to jsou stovky
kilometrů vinných stezek

Vinice Šobes. Ikona našeho vinařství



Na život
jako víno

zažıjte naše vína tam,
kde jsou doma,

tam, kde vznıkají.

objevte nádhernou

krajınu vınohradů.

www.vınazmoravy.cz
www.vınazcech.cz

Poznejte krásu českých vín!
Nejenom na Moravu se jezdí za dobrýr m
vínem a vinařskou turistikou. Čechy jsou
také okouzlující vinařskou oblastí a díky
své neprobádanosti mají milovníkům
vína stále co nabídnout k ochutnání i po-
znávání. Vydejme se za krásami vinař-
ských Čech!

A kam tedy v Čechách za vínem vyrazit? Je
hned několik míst, která se dají považovat
za vinařská centra a při svých cestách si je
nesmíte nechat ujít.

V Mělnické vinařské podoblasti je hlavním
centrem Mělník. Město na soutoku Labe
a Vltavy, podle kterého se i celá tato oblast
jmenuje, oplývá několika kulturními zají-
mavosti, jako je zámek tyčící se nad řekou
Labe, kostel sv. Petra a Pavla s kostnicí
nebo kapucínský klášter. Na zámku si
můžete prohlédnout obrovské vinné sklepy
a projít si malou vinařskou expozici a ochut-
nat zde něco dobrého. Dalším, neméně
významným centrem je Roudnice nad
Labem, kde Zámecké vinařství roudnické
větve šlechtického rodu Lobkowiczů vy-
rábí víno již od začátku 17. století. Ačkoliv
to nemusí být na první pohled patrné, tak
k významným vinařských centrům Čech
patří i Praha. V Praze kromě mnoha zná-
mých památek a událostí stojí za návštěvu
Svatováclavská vinice na Pražském hra-
dě, vinice sv. Kláryr v Troji nebo oblíbená
Grébovka. V Kutné Hoře si zase můžete
v historických vinohradech pod chrámem
sv. Barboryr prohlédnout, jak se pracovalo

i s méně známými odrůdami, např. Sauvi-
gnonem šedým, Muškatelem nebo Tramí-
nem bílým.

Litoměřická vinařská podoblast se stejně
jako mělnická jmenuje podle města, které
zároveň tvoří její přirozené centrum. Li-
toměřice jsou malebné historické město
s krásným gotickým hradem, který ukrývá
expozici českého vinařství s archivem
vín. Poblíž najdete vinařskou obec Velké
Žernoseky, kde můžete navštívit sklepy
vinařů a ochutnat něco z jejich sklepů. Za
zmínku také stojí 20 km dlouhá Litoměřic-
ká vinařská stezka, kterou můžete příjem-
ně absolvovat při výletní plavbě.

Mnoho kulturních památek, vinařských zají-
mavostí a spousta příležitostí k jedinečným
zážitkům s vynikajícím vínem, to vše je vi-
nařská oblast Čechy.

Více informací na
www.wineofczechrepublic.cz.

Otevřené vinné sklepy
vybízejí k návštěvě!

Jen si to představte. Procházíte se ma-
lebnou vinařskou vesničkou někde na
Moravě. Po chvíli se zastavíte a dáte
si vzorek třeba Veltlínského zeleného,
pak přejdete ulici a ochutnáte Frankov-
ku, hned vedle si k tomu dáte chleba se
škvarkovou pomazánkou nebo koláč.
Takhle nějak zjednodušeně vypadají ote-
vřené sklepy.

Otevřené sklepy nebo také putování pro
sklepech a sklípcích jsou jednou z nejroz-
šířenějších a nejoblíbenějších vinařských
akcí, díky kterým se milovníci vína ve sty-
lové atmosféře seznamují s víny různých
vinařů jednoho regionu. A nemusejí to být
jen zapálení znalci, najdou se mezi nimi
i lidé, kteří si chtějí užít pohodový den a za-
žít něco nového. Na Moravě je více než 300
vinařských obcí a ve většině z nich otevřené
sklepy rádi pořádají a považují je za jednu

z hlavních událostí sezony. Sjíždějí se na
ně návštěvníci z celé republiky, ale i ze za-
hraničí. Nejvíce otevřených sklepů se koná
začátkem léta, ale putovat můžete v růz-
ných podobách v podstatě celý rok. Vina-
ři se také častokrát snaží tyto akce něčím
ozvláštnit, nebo je udělat jedinečnými, aby
více zaujali, a ještě o něco vám zpříjem-
nili den. A tak třeba v Blatnici pod Svatým
Antonínkem otevírají sklepy večer a popíjí
se přes noc. Ve Velkých Pavlovicích pro
změnu spojili putování s oranžovou barvou
a doporučují, aby se návštěvníci oblékli do
této veselé barvy. K vínu patří dobrá nálada
a ani trocha recese neškodí, takže v Novém
Šaldorfr u spojili otevřené sklepy s kopáním
písku formou recesistické akce, kdy týmy
soutěží v kopání písku a vynášení puten
ze sklepa. Často jsou také otevřené sklepy
spojeny se sezonní událostí, jako jsou Sva-
tomartinská nebo růžová vína.

V některých vinařských obcích jsou otevře-
né sklepy formou tzv. „služby vinařů“. Spo-
čívá to v tom, že v určitém období, nejčas-
těji během hlavní sezony (zhruba duben až
září), má v dané obci alespoň jeden vinař
otevřeno i ve všední den, alespoň část dne.
Vinaři v obci se pak střídají, a tak je v obci
vždy pro návštěvníky někdo k dispozici.

Více informací najdete na
www.wineofczechrepublic.cz.
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Kdo by neznal Svatební cestu
do Jiljí, film z roku 1983, kde
excelovali Libuše Šafránková
a Josef Abrhám. Pojďme ale
do roku 2019, kdy podobnou
„šílenost“ podnikli novoman-
želé Jana a Lukáš Hanušovi,
kteří putovali ze středočeské
Kuřimi přes Rakousko, Švý-
carsko a Francii do Španělska
– do poutního místa Santiago
de Compostela. Své zážitky
vepsali do knihy Od oltáře do
Santiaga, která nás zaujala
natolik, že jsme se sympatic-
kým párem prostě museli
udělat dvojrozhovor.

Kdo z vás je větší blázen?
Protože jít pěšky k Atlanti-
ku je krásně šílené…
Lukáš: Dobrá otázka. Mys-

lím, že Jana.
Jana: Bezpochyby já. Nedo-

kážu si představit, že by ve-
dle Lukáše dokázal vydržet
někdo normální…

Jak se ten plán ve vašich
hlavách urodil? Za jakých
okolností?
Jana: Jednou mi kamarád

vyprávěl o Nepálu, a to mě na-
prosto nadchlo. Rozhodla jsem
se, že se tam musím vydat na
pěší pouť. Často jsem o tom
mluvila s Lukášem, ale zřejmě
si to nějak špatně vyložil, a my
se proto o několikměsíců poz-
ději vydali do Španělska.
Lukáš: Přišlo nám, že jeden

z nejlepších způsobů, jak da-
nou zemi poznat, je projít si
ji krok po kroku. Lidé jsou pa-
radoxně mnohem otevřeněj-
ší k „magorům“, kteří tu
zemi šlapou pěšky, než ke kla-
sickému turistovi.

Jak byste jednotlivé náro-
dy a jejich mentality po-
rovnali s českou náturou?
Lukáš: Z Rakouska jsem

měl pocit, že mentalita je vel-

mi podobná té naší. S tím roz-
dílem, že oblast Wienviertel
je spíš jako Morava, Tyrolsko
jako Čechy. Lidé jsou tu ale
konzervativnější a na rozdíl
od nás jsou nábožensky zalo-
žení, což bylo na kostelích vi-
dět. O Švýcarsku vůbec ne-
vím, co si myslet. Šlo o nej-
menší zemi, ale přišla mi nej-
více rozmanitá, a to jak ve
špatném, tak v dobrém slova
smyslu. Francouzimě překva-
pili svou pohostinností,
vstřícností a otevřeností.
Taky jsem z těch lidí měl po-
cit, že jsou šťastnější a umí si
více pomáhat. Zajímavé je, že
co se týče bydlení, tak Rakuša-
némají lepší vkus a cit pro de-
tail. Francouzi se zase umí
dobře oblékat a elegantně
oděný traktorista nebyl vý-
jimkou. Španělsko je kapito-
la sama pro sebe, ale o milé
lidi tu rozhodně není nouze.
My šli nejjednodušší, takzva-
nou francouzskou variantu,
kde je obrovský frmol, což je
na okolí a cestě samotné
znát. Dle statistiky z poutnic-
ké kanceláře v Santiagu šlo

posledních sto padesát kilo-
metrů v roce 2018 přes tři sta
tisíc lidí.

Kde jste potkali nejmilejší
lidi?

Jana: Na to nelze přesně od-
povědět. Milí byli téměř všich-
ni, jen nevím, jestli proto, že
jim ta cesta imponovala,
nebo proto, že nás upřímně li-
tovali. Tak či tak – za dobu na-
šeho putování se k nám nikdy
nikdo neotočil zády, a to krizo-
vých situací, kdy jsme byli od-
kázáni na druhé, nebylo málo.
Mámpocit, že nejhorší prekér-
ky byly ve Francii, a snad prá-
vě proto na Francouze tak čas-
to a ráda vzpomínám.
Lukáš: Největším překvape-

ním pro mě byl právě fran-
couzský venkov. Lidé byli bez-
prostřední a velmi komunika-
tivní, ačkoliv francouzsky
jsme se naučili jen pár základ-
ních frází. Navzdory zažitým
předsudkům uměla většina
místních anglicky.

Kdy a kde byla nejhorší
ponorka?

Jana: Všude a vždy, když ne-
byla po dlouhou dobu mož-
nost sprchy.
Lukáš: No nevím, jestli

bych ten moment nazval po-
norkou, ale vidím to jako vče-
ra. Svět se zpomalil a Janča
metá svou krosnu do škarpy
se slzami v očích. Celá scénka
byla vyvrcholením toho, že
nám třetí den po sobě nevy-
cházely plány ani na sprchu,
kterou jsme přes týden nemě-
li, ani na nic jiného. Do toho
jsme zabloudili, bylo hrozné
vedro, nohy jsme táhli za se-
bou a další vesnice byla kilo-
metry daleko.

A nejostřejší hádka?
Jana: Všude a vždy, když

jsem kromě sprchy žalostně
postrádala i jídlo.
Lukáš: Kdybychměl napsat

manuál ke své ženě, tak pravi-
dlo první, druhé a třetí by
zněly: Krmit, krmit, krmit!
Popravdě, během cesty há-
dek zase tolik nebylo. Hodně
pomáhal společný cíl – dojít,
přežít, užít. Horší to bylo
s tvorbou knihy. My jsme už
během cesty hodně psali,
byla to taková naše terapie.
Po návratu jsme zjistili, že
text musíme upravit a co nej-
lépe propojit. Každý jsme si
ale slovíčko „nejlépe“ vysvět-
loval trochu jinak. Častokrát
to byla metoda pokus–omyl.
Bohužel i neustálé přepisová-
ní, než jsme přišli na ideální
postup. No a co si budeme po-
vídat, Jančin perfekcionis-
mus taky nepomáhal...

Kdy jste měli nejvíc
nahnáno?
Jana: Když mě jednou pro-

budil řev postřeleného mys-
livce. Bylo to někde na začát-
ku Rakouska. Spali jsme

v lese, byla hluboká noc a já vů-
bec nevěděla, co dělat. Naštěs-
tí se později ukázalo, že je to je-
nom daněk. Ale Lukáš? Ten
měl nahnáno skoro pořád…
Lukáš: Ano, situací bylo po-

vícero, ale já měl půlky nejví-
ce stažené v lese v půlce Ra-
kouska. Našli jsme ideální
místo na postavení stanu.
Lehli jsme si na zem a užívali
si šumění stromů po celoden-
ním pochodu. Do tmy přišel
výstřel! Výstřel tak hlasitý, že
mi píská v uších, jen co si na
to vzpomenu. Jako blázen
jsem kolem sebe začal svítit
čelovkou a křičet. Střelec se

neozval, ačkoliv nás musel
slyšet. Adrenalin v žilách ve-
lel k přesunu na dva kilomet-
ry vzdálenou louku. Tam se
o chvíli později zase začali že-
nit všichni čerti. Strach z bles-
ků nás nakonec donutil k dal-
ší evakuaci. Celé to skončilo
až v první vesničce po něko-
lika kilometrech, ve které
aby živáčka pohledal. Jako
úkryt nám nakonec poslouži-
la stříška záchodků u místní-
ho hřbitova.

A jak se proměnil váš
vztah během cesty dlouhé
3327 kilometrů?
Jana: Vzhledem k tomu, že

jsme stále spolu, tak si mys-
lím, že jsme oba celkem dost
otupěli.
Lukáš: Jaký vztah? (směje se

pořádně nahlas směrem k Janě)

Kniha je již na pultech.

DAVID
HALATKA
david.halatka@metro.czRanní hygiena v alpské bystřině 4x ARCHIV

Všudypřítomné puchýře Nečekaný sníh ve Španělsku, na 2800. kilometru z pouti dlouhé celkem 3327 kilometrů

Fotografie najdete na

WWW.METRO.CZ

Svatební cesta z Kuřimi
s postřeleným myslivcem
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Kreditní karty nemají v České
republice zrovna ustláno na rů-
žích. To by se ale mohlo hodně
rychle změnit. Komerční banka
totiž představila novou kreditní
kartu, u které revolučně snížila
úrokovou sazbu, zrušila veške-

ré poplatky a podmínky, a to
vše doplnila bezplatným pojiš-
těním. Navíc přidala zajímavé

asistenční služby. Nic takového
v Česku zatím nebylo.

Není asi od věci si krátce připomenout,
jak vlastně kreditní karta funguje a jak
ji správně používat. Při platbě kreditní
kartou nevyužíváte vlastních našetře-
ných peněz, ale opakovaně si od banky
půjčujete. „Kreditní kartu klidně může-
me přirovnat ke krátkodobé půjčce mezi
sourozenci, kdy brácha na konci měsíce
přijde za ségrou a požádá jí o peníze
s tím, že hned při další výplatě jí peníze
vrátí. Ségra si také neúčtuje žádný úrok,
pokud peníze včas vrátí, nechce žádné
poplatky ani splnění nějakých podmínek
pro odpuštění poplatku. Přesně takhle

výhodné je to i s kreditkou 4U,“ uvedl
Ondřej Šafra, produktový manažer Ko-
merční banky.

Teď ale přichází to nejzásadnější. Po-
kud jste včas půjčené peníze z kreditní
karty nezaplatili (zpravidla uvedených
45 dnů), naskočil vám úrok, ze kterého

se vám protočily panenky, nejčastěji
mezi 20 % a 24 % ročně. Kreditní karta

4U od Komerční banky ale nabízí dra-
maticky nižší úrok.

Pro představu, pokud zaplatíte kreditní
kartou 4U mobilní telefon za deset ti-
síc korun, bance za rok zaplatíte 10.754
Kč. Tedy přeplatíte jen o 754 Kč. To není
o moc více, než kolik byste přeplatili

v případě splátkového prodeje (o ten
ale musíte pokaždé žádat, kreditní kar-

tou zaplatíte okamžitě a nesete si nový
telefon domů bez čekání). Zajímavé je
také to, že úvěrový rámec u karty 4U je
od 5000 až do čtvrt milionu korun.

Nízký úrok není jedinou výhodou
4U
Kreditní karta navíc přináší další výho-
dy (kromě toho, že je zcela zdarma),
kvůli kterým se vyplatí mít ji v peně-
žence. Už jsme zmínili velmi nízký úrok,
ale neméně důležité je pojištění schop-
nosti splácet, které je bezplatnou voli-
telnou součástí karty 4U. Už nemusíte
řešit, jak zajistit splátky, pokud přijdete
o práci, onemocníte, budete mít úraz
apod.

Součástí karty 4U je i asistenční služ-
ba Domácnost – pozáruční servis vy-
braných spotřebičů, zdarma opravy
v případě havárie vody nebo elektři-
ny v domácnosti a IT asistence. Navíc
máte zdarma měsíčně jeden výběr
hotovosti z bankomatu v Evropě (vč.
ČR) a můžete si vybrat, jak bude vaše
4U karta vypadat, buď v galerii obrázků
mojekarta.cz nebo tak, že si na ni dáte
vlastní fotografii.

Komerční banka odjistila granát u kreditních karet,
4Umá úrokovou sazbu 13,9% p. a. a další výhody



VOŠZ a SZŠ Praha 1, Alšovo nábřeží 6

vyhlašuje
2. kolo přijímacího řízení

na vyšší odbornou školu zdravotnickou

Informace a kontakty:
www.szspraha1.cz

E-mail: pohlova@szspraha1.cz
Telefon: 221 771 121 ředitelka školy

Volejte zdarma 800 111 112
prace@m2c.eu | www.m2c.eu

Operátor velína
Velitel směny
(m/ž)

Mzda až 140 Kč/h

PŘIJMEME SKLADNÍKY/CE DO SKLADŮ
AUTODÍLŮ PRAHA 5 NEBO PRAHA VÝCHOD (Modletice).
Nabízíme: • Nástup IHNED

• Perspektivní a STABILNÍ zaměstnání
• Zajímavé mzdové ohodnocení s možností růstu
• Stravenky, 20 dní dovolené + 5 dní bonusového volna.

Co budete dělat: • příjem a výdej zboží
• práce se čtecím zařízením

Volejte na číslo: 607 178 794

Nemovitosti - poptávka

• IHNED VYKOUPÍME Váš byt,
rodinný dům, činž. dům, poze-
mek. Hotovost do 3 dnů Vyře-
šíme cokoli – privatizaci, práv-
ní vadu, dluhy, exekuce.
800662222.216571

• PENÍZE IHNED za nemovi-
tost v Praze pro firmy z Evrop-
ské unie. Tel: 602212121 222333

Byty - poptávka

• Koupím byt kdekoliv v Pra-
ze, dám okamžitou zálohu,
platba hotově, právní záleži-
tosti vyřídím. Stav nerozhodu-
je. RK nevolat. tel. 234095720,
720539665222129

• PENÍZE IHNED za byty v Pra-
ze pro firmy z Evropské unie.
Tel: 602212121 222372

• Hledám obecní byt i s dlu-
hem, před rekonstrukcí nebo
výpovědí, odstupné nebo ná-
hradní bydlení.
Volejte: 776363636. 223088

Pronájmy - poptávka
• HLEDÁM PRO naše solvent-
ní ZAMĚSTNANCE z kanceláře
byty k dlouhodobému proná-
jmu v Praze, právní servis zajiš-
těn. Tel: 274784428 222600

• Hledám dlouhodobý proná-
jem bytu pro 2 os. - menší do
15 tis, větší do 20 tis. Potřebu-
ji: centrum do 30 min., čisto,
dobrý stav. RK nevolat.
605845088223112

Starožitnosti

• Sběratel koupí staré perské
koberce, obrazy a starožitný
nábytek, porcelán, sklo a staré
pohledy. Tel.: 602218721 222638

• Koupím hodiny a obrazy v ja-
kémkoliv stavu. Jsem sběratel,
ne překupník. Slušné jednání.
Platím hotově.
Tel. 602654613,
alex.kratochvil@volny.cz223550

Byty - nabídka
• Prodej dr. bytu 4+1/L, 96
m2, P-6, Řepy, po rekonstruk-
ci, 3.350.000 Kč.
Volejte 777839789. 223043

• Prodej 3+1/L, P - 9, Černý
Most, dr., 78 m2, standardní
stav, 2.500.000 Kč.
Volejte 777060126. 223058

• Nabízím 4+1/L, P - 9, Černý
Most, 102 m2, dr., před rekon-
strukcí, 2.400.000 Kč.
Volejte 777060126. 223073

Práce - nabídka
• Operátor/ka výroby, čistý
provoz s elektronikou, mzda
153-176 Kč/hod, nutná zna-
lost počítače, ubytování, zálo-
hy, svoz z metra Opatov.
Tel.: 725426038 222696

• Bezpečnostní agentura hle-
dá pracovníky ostrahy na
HPP/DPP. Vhodné pro
OZP/OZZ. Místo: Praha. Mzda:
85-110 Kč/h. Tel. 737483818 223144

• Mibag sanace s.r.o. přijme
řemeslníky, elektrikáře, insta-
latéry na HPP. Nástup možný
ihned, dobré platové podmín-
ky, firemní ubytování. Podmín-
kou je vyučen nebo SŠ, čistý tr.
r., ŘP sk. B tel. 776 400 990
nebo vagnerova@mibag.cz223378

• KOMWAG přijme prac. na
úklid ulic, HPP 16000 + 13., 14.
plat, strav. aj. DPP 600/den
čis., výpl. 1x týdně.
Vol. zdarma 800566924 223416

• Natali Ruden - hledáme kon-
struktérku a krejčovou dám-
ských oděvů. Praxe v oboru,
flexibilita. Info:
nataliruden1@gmail.com,
775571127223449

• Univerzita Karlova, Fakulta
tělesné výchovy a sportu, při-
jme zaměstnance na pozici
UKLÍŽEČ/KA. Nabízíme: práce
na HPP, mzda dle tabulkové-
ho zařazení funkce, stravenky,
5 týdnu dovolené. Požaduje-
me: čistý trestný rejstřík, spo-
lehlivost, pečlivost. Kvalifikač-
ní požadavky na danou pozici:
základní vzdělání, samostat-
nost, zkušenosti s úklidem
kanceláří a průmyslových ob-
jektů, bezúhonnost. Nástup:
1.9.2020. Kontaktní osoba: Ve-
ronika Kubištová personální
oddělení e – mail:
kariera@ftvs.cuni.cz,
tel.:220 172 345223457

• VOŠPS, SOŠP a Gymnázium,
Evropská 33, Praha 6 přijme
správce budov a areálu školy.
Nástup k 1. 9. 2020. K dispozici
služební byt 2+1 (86 m2) v bu-
dově školy. Strukturované CV
a souhlas se zpracováním
osobních údajů posílejte do
24. 8. 2020 na
info@pedevropska.cz.223491

• KOMWAG přijme závozní-
ky, HPP 19000 + 13., 14. plat,
strav. aj. DPP 600-700/den čis.,
výpl. 1x týdně. Vol. zdarma
800566924223517

• KOMWAGpřijme prac. údrž-
by zeleně, HPP 16000 + 13, 14
plat, strav., přísp. na dovole-
nou, aj. DPP 600/den čis., výpl.
1x týdně. Vol. zdarma
800566924223518

• Všeobecná fakultní nemoc-
nice v Praze přijme Zdravotní-
ho laboranta na Fakultní
transfuzní oddělení. Nástup
1.10. 2020. Kontakt: Mgr. Ilo-
na Drdová, e-mail:
Ilona.Drdova@vfn.cz. Kom-
pletní znění inzerátu nalezne-
te na: www.vfn.cz, kariéra.223522

• Nabízíme 140 - 185 Kč/hod
za PRÁCI ve SKLADU - příprava
zboží/řidič VZV. Pravidelné zá-
lohy, dlouhodobá spolupráce.
Tel.: 222534534223538

• Hledám obchodní zástupce
v oboruMASO - UZENINA. Pre-
feruji vážné zájemce. Zajíma-
vý výdělek. Volná pracovní
doba. Tel. 602654613,
776186205223600

• Přijmeme pracovníky ostra-
hy obchodní pasáže, odměna
110-125 Kč/h, nutný čistý TR.
Volejte 720665191 223632

Knihy a časopisy

Hledáš
PRÁCI?
práce v ostraze
na HPP i DPP

- mzda od 115Kč/hod
- možnost ubytování
- multisport, stravenky

Kontakt:
800 99 11 00
job@malgen.cz

BUĎ U TOHO,
BUĎMALGEN

Hledáte práci?

Jste v invalidním důchodu nebo
osoba zdravotně znevýv hodněná?

U nás jste na tom správnémmístě.

Služba v Praze na vrátnici v klidném
a čistém prostředí.

Volejte zdarma 800 108 111
Nebo pište

naborpraha@preventa.cz

Intimní

Nemovitosti - nabídka

i n z e r c e Kancelář řádkové inzerce: Václavské náměstí 1, palác koruna, Praha 1,
po-pá 8.30 -17.00 hod. Tel: 225 065 177, 178

Koupím jakýkoliv byt vPraze
jako investici proděti.

Právní vady, exekuce nejsou překážkou.
Záloha a platba ihned. V bytě můžete

dále bydlet. RK nevolat.
Tel.: 601 522 292

Koupím ihned rod. důmnebo
pozemekvPrazeaokolí.

Financovánímámzajištěno, hotovost. Právní
vady nevadí, dluhy a exekuce uhradím.
Realitní kanceláře prosímnevolejte.
Kontakt: 725 719 745

Koupímchatu, chalupudo50kmodPrahy,
v dobrém i špatném stavu. Děkuji za nabídku.

Tel.: 725911070

Prodejte svoji
nemovitost s námi.

JURIS REAL, spol. s r.o.
nabízí přímý výkup,
zprostředkování
prodeje, dražbu
nebo aukci.

A to za nejvyšší
možnou tržní cenu.

Před prodejem
vyřešíme právní vady,

dluhy, exekuce.
Možnost okamžité
výplaty zálohy.

Tel.: 605 300 003
www.vykuppraha.cz

Bezpečnostní agentura přijme:

pro ostrahu objektů v Praze
bez možnosti ubytování

Požadujeme: trestní bezúhonnost
Nabízíme: dobré mzdové

podmínky, příplatek
za vlastního psa

Info: po-čt 9.00-15.00 hod.
Tel.: 222 780 671, 737 337 088

zaměstnance (ČID, PID)

261 26 38 47
261 26 04 16
777 03 80 01
www.gato.cz
Jihlavská 611
Praha 4

KNIHY!
odkoupím velkou

KNIŽNÍ POZŮSTALOST
solidní ceny za Vaše knihy.

Tel.: 603 478 873

KNIHY!
odkoupím velkou

KNIŽNÍ POZŮSTALOST
solidní ceny za Vaše knihy.

Tel.: 603 478 873

Rada MČ Praha 9 vyhlašuje
konkurzní řízení na funkci

ředitele/ky
Mateřské školy Kytlická 757, Praha 9.

Předpokládaný nástup říjen 2020.

Podrobné informace jsou
zveřejněny na Úřední desce MČ
Praha 9 a na www.praha9.cz

Přihlášky s přílohami doručte
nejpozději do 18. 8. 2020

do 12,00 hod.,
obálku označit

“NEOTVÍRAT – konkurz MŠ Kytlická“
na adresu: Úřad MČ Praha 9, OŠEF,
Sokolovská 14/324, 180 49 Praha 9.

Poznejte Prahu ze sedla!
KoloBloG

vás zaveze na
nejzajímavější místa.
Čtěte nametro.cz
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Koronavirová krize se dotkla
také Botanické zahrady hlav-
ního města Prahy. Její ředitel
Bohumil Černý ale i v negati-
vu vidí pozitivum, protože se
během uzavření areálu moh-
lo více pracovat na úpravě no-
vého vodovodu. Přes léto zve
Černý na výstavu jehličnanů.

Jak moc dopadla na vaši
botanickou zahradu ona
jarní vynucená uzavírka?
Zásah do návštěvnosti

nebo obecně do ekonomiky
zahrady byl nezanedbatelný.
V tržbách máme oproti loň-
sku propad asi osm milionů
korun. Přišli jsme o velkou vý-
stavu orchidejí, která probí-
hala před opatřeními vlády
jen čtyři dny. Náklady do ní
byly, ale návratnost se neko-
nala. Výstava motýlů také ne-
proběhla a do konce roku
jsme ji zrušili. Jelikož se
motýli líhnou ve skleníku
Fata Morgana, kde je větší
koncentrace lidí, chtěli jsme
tomu předejít. Po znovuote-
vření 20. dubna byl pěkný ná-
vrat návštěvnosti, ale pak
zase několik týdnů pršelo,
což zase lidi odradilo.

Mohli jste aspoň pracovat
na některých úpravách
v zahradě. O co třeba šlo?

Ano, mohli jsme koronavi-
rovou krizi vzít i pozitivně.
Urychlili jsme většinu staveb-
ních akcí. Ať už to byly vnitro-
areálové rozvody vody, nebo
práce na vodovodu z Vltavy.
Tou stavbou bychom jinak za
provozu různými výkopy dost
omezovali pohodlí návštěvní-
ků. Také ve Fata Morganě pro-
běhly některé údržbové prá-
ce, například čištění opláště-
ní nebo probírky expozic, na
což jsme původně plánovali
čtrnáctidenní uzavření sklení-
ku během letních prázdnin.

Zmínil jste vodovod. Jak
to s ním aktuálně vypadá?

Do konce prázdnin budou
hlavní práce hotové. Ovšem
některá čerpadla a technolo-
gie se objednávaly ve Francii
nebo Itálii, což způsobujemír-
nou prodlevu v dokončení. Je
to podle mě nejdůležitější in-
vestiční akce od založení za-
hrady. Dosud pro nás byla
voda limitující faktor z ekono-
mického a následně i ekolo-
gického hlediska, protože

jsme zalévali pitnou vodou.
To bylo omezení pro rozvoj
expozic, které by byly nároč-
né na vodu. Proto jsme se sou-
středili na budování návštěv-
nické vybavenosti, jako jsou
vstupy, toalety či výstavní pa-
vilon. Až se dokončí vodovod,
začnou se chystat i expozice.

Co se týče vstupů, nový
pod FataMorganou už se
rýsuje. V jakém je stavu?

Nejnáročnější terénní úpra-
vy už jsou dokončené, restau-
race je postavená a čekáme
na dodělání schodů či cest. Do
konce letošního roku by ale
mělo být všechno hotovo.

Přes prázdniny probíhá vý-
stava jehličnanů. Proč by ji
měli lidé navštívit, nestačí
jet třeba na Šumavu?

Jehličnany jsou skupina
rostlin, kterou často opomíjí-
me a nebereme příliš vážně
to, co se děje okolo. Pokud na-
vštívíte smrkový les, tak bude
pravděpodobně dost pro-
schlý, nebo už je prosekaný
po napadení kůrovcem. Boro-
vý les je ohrožován sypavkou,
což je plíseň, která lesy ničí.
Právě návštěvou botanické za-
hrady se dozvíte důvody, proč
se tyto věci dějí, jak jim lze
předcházet, a také vše vysvět-
lujeme dětem na různých po-
můckách. Výstavu provází
Čtyřlístek, se kterým můžou
děti soutěžit. Jedno zastavení
je věnováno českým lesům
a klimatickým změnám.

Dalším lákadlem je ovšem
fakt, že v zahradě máte
i stromy, které v českých
lesích nespatříme...

Naše botanická zahrada dis-
ponuje stovkami druhů jehlič-
nanů. Ať už z mírného pásu,
nebo tropickými, které
máme ve FataMorganě. Na vý-

stavě je uvedena i užitkovost.
Míza ze spousty jehličnanů se
v tropech využívá jako sladi-
dlo. Návštěvníkům ale nabízí-
me třeba i sbírku šišek. Je zde
nejtěžší, nejmenší i největší
šiška na světě. Většina ná-
vštěvníků si myslí, že čím vyš-
ší jehličnan, tím větší šiška,
ale ono to tak není. Máme zde
například šišku sekvojovce
obrovského, který může do-
růstat až sta metrů, ale jeho
šiškamá pět až sedm centime-
trů. Vystaveny jsou jak příč-
né, tak podélné řezy dvaceti
druhů jehličnatých dřevin,

Na co byste návštěvníky
v létě ještě nalákal?

Zahrada také krásně voní.
Můžete si projít vonnou stez-
ku, ale také expozici růží ze
skupiny parfuma, které voní
jako známé značky parfémů.
Přičichnout si můžete k rostli-
nám také v expozici Středo-
moří. Jsou zde třeba levandu-
le či šalvěje. Značka ideál je,
když si vezmete deku. Sedne-
te si na ornamentální zahra-
dě, dáte si něco dobrého k jíd-
lu, víno z naší vinice amůžete
relaxovat celý den. PUR

Vinice patřící pod
Botanickou zahra-
du hl. m. Prahy lá-
kají na netradiční
půllitrové lahve či
výhled do zeleně.

První zmínka o vinicích na
území Troji pochází z roku
1228. Později zde byl ovocný
sad či zeleninová zahrada. Vi-
nice byla obnovena v roce
1952 a nyní má rozlohu
3,5 hektaru. Pod správu Bota-
nické zahrady patří od roku
1995, ale až v roce 2004 byla
zpřístupněna veřejnosti.
„V této době prošla vinice

rozsáhlou obnovou. Bylo po-
třeba dosadit zhruba deset ti-
síc nových keřů vinné révy,
zrekonstruovat cestní síť
a vše upravit tak, abychom
zde mohli přivítat první ná-
vštěvníky. Naší velkou výho-
dou je, že na jednommístě vy-
pěstujeme hrozny, které zde
i zpracujeme a vyrobíme
z nich víno. To pak prodává-
me v našem viničním dom-
ku,“ říká Vladimíra Egertová,
vedoucí vinice sv. Kláry.
Podle ní je zdejší réva v na-

prosto výjimečné lokalitě,

kde se pro její růst sešly ty
nejlepší podmínky. „Jde pře-
devším o blízkost řeky, strmý
jižní svah, který poskytuje ce-
lodenní oslunění. To vše na-
pomáhá hroznům dozrát do
vysoké kvality. Už Karel IV.
sem přivezl Rulandské mod-
ré, ve kterém pokračujeme
i my. Je to jedna z nejlepších
odrůd, které se zde daří. Lze
z něj vyrobit červené, růžové
i bílé víno. Pro výrobu vína
zde ale pěstujeme dalších de-
set odrůd révy,“ líčí Egertová.
Za posledních deset let po-

sbírali s Rulandským mod-
rým na různých soutěžích
přes šedesát medailí. Ocenil
ho zde i známý herec a vinař
Pierre Richard, který si chtěl
odvézt celou paletu domů. Vý-
jimečnost tomuto vínu dodá-
vá i zrání v sudech po dva
roky, další dva ještě ve sklepě
čeká v lahvích. Nyní se teprve
doprodává ročník 2015.
Egertová, která na trojské

vinici pracuje už sedmnáct
let, zmiňuje i negativní strán-
ky. „Největším záporem je
ruční práce, tedy nemožnost
jakéhokoliv mechanického
ošetřování. Když budu potře-
bovat okopávku, většina vina-
řů vezme traktor a projede
tři hektary za tři hodiny, ale
nám to trvá v pěti lidech tře-

ba týden,“ dává příklad Eger-
tová. „Další problém je svah.
Je fyzicky náročné ho jen vy-
šlápnout, natož v něm praco-
vat. Také nám trvalo deset
let, než jsme ho zterasovali.“
Na vinici sv. Kláry používa-

jí jen půllitrové lahve. „Naše
ceny se pohybují mezi 250 až
350 korunami, což je myslím
za tu práci odpovídající,“ uvá-
dí Egertová. Co se týče bílých
a růžových vín, jsou už v pro-
deji loňská, třeba tramín čer-
vený nebo Rulandské šedé.
Loni sklizeň na vinici při-

nesla 17,6 tuny hroznů, letos
se bude tradičně sklízet od za-
čátku září do začátku října.
„Pro nás je letošní rok srážko-
vě nadprůměrný, teď už by
nemuselo do září pršet a byli
bychom šťastní a mohly by
být vyšší teploty,“ přeje si.
Lidé si můžou projít vinici

a zastavit se u Vinařské nauč-
né stezky, kde lze ze sudů po-
znávat různé vůně, podobně
jako ze stromu vůní. Možné
jsou i nedělní komentované
prohlídky a samozřejmě de-
gustace. „Až 85 procent vína
se vypije přímo tady. Lidé
nejdříve ochutnají a pak si
dají i další skleničku. U nás je
také jeden z nejzelenějších
výhledů na Prahu,“ dodává
Egertová. PAVEL URBAN

Bohumil Černý BOTANICKA.CZ

Chlouba místní vinice

Nad vinicí je nádherný výhled na Prahu i zeleň. 2x BOTANICKA.CZ

Ředitel Černý: Přineste si do zahrady deku,
dejte si naše víno, něco dobrého a relaxujte

Akce spojené s vínem

Historická vinice sv. Kláry
nabízí jedinečný genius loci.

● Vinotéka sv. Kláry je otevře-
na denně. Ve všední dny od
13 do 21 hodin, o víkendu
ještě o dvě hodiny dříve.
V srpnu se konají dvě akce.
Nejdříve 12. srpna piknik
v rámci svátku svaté Kláry.
O šest dní později bude Den
Rulandského modrého. Vino-
braní proběhne 12. a 13. září.
Každou neděli lze přijít na
komentované prohlídky
expozice výroby vína.

Červené z Troji sbírá medaile
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Nejen bavlněné
kraťasy a tričko
vás v letních měsí-
cích ochrání před
vedrem.Deník Met-
ro přináší přehled
chytrých materiálů.

A je to tu zase. Vedro k za-
lknutí. Kdo může, je u vody,
a kdo ne, ten se musí zejmé-
na ve městech mnohdy pařit
v kanceláři či jiné budově čas-
to až v příliš teplém oblečení.
Přitom stačí osvojit si pár tri-
ků a jste v pohodě i tehdy,
když váš pracovní dress code
vyžaduje takzvanou plnou
polní – oblek, košili a krava-
tu. Ale i ti z nás, kteří do prá-
ce nemusí být oblečeni jako
do divadla, mají občas něja-
kou tu schůzku, kam se neho-
dí přijít v žabkách a kraťa-
sech. A není proboha důvod
pařit se v létě v džínách.

Lněné kalhoty
Když se řekne ideální letní

látka pro pánské oblečení,
musí jít len ve výčtu na řadu
vždy jako první. Lněné textil-
ní vlákno se získává ze ston-
ku lnu setého a nosili ho již
v 7. tisíciletí před naším leto-
počtem obyvatelé Jižní Ame-
riky a Íránu. Moje první vzpo-
mínky na tuto tkaninu se da-
tují již do mého dětství. Kdo
někdy neměl doma lněnou
utěrku na nádobí... Nyní je

len v oděvním průmyslu po-
pulární jako nikdy. Z jeho
různých směsí se vyrábějí leh-
ké letní boty, ale prim hrají
saka, košile, a především
kalhoty. Osobně zastávámná-
zor, že v šikovně střižených
lněných kalhotách, zejména
v neutrální barvě, vám může
být i na přímém sluníčku pří-
jemněji než ve většině běžně
dostupných typů kraťasů.
O džínách, jak už jsem zmiňo-
val, nemluvě. Ty si v horkém
letním dni na sebe vezme jen
sebevrah.
Lněná košile má oproti

kalhotám, u kterých to tolik
nevadí, trochu nevýhodu.
V létě se mačká a je o něco
drsnější. Směsi lnu a bavlny
jsou proto ideálním kompro-
misem. Jak se do tohotomate-
riálu zamilujete, budete ho
v létě nosit skoro pořád.

Konopí nejen do jointu
O enormním možném vy-

užití výhod technického ko-
nopí v oděvním průmyslu se
už napovídalo a napsalomno-
hé. V deníkuMetro jsme se to-

muto tématu věnovali v sou-
vislosti s karlínskou značkou
Bohempia, která z konopí již
několik let vyrábí veganské
tenisky, trička a další produk-
ty. Osobně jsem si oblíbil ko-
nopná trička, kterých mám
v šatníku několik. Jsou tro-
chu hrubší, možná ještě více
než len. Mají ale unikátní tex-
turu, jež se nemačká a je
pružnější než lněná.
Boty z konopí jsou pevné

a slouží jako příjemná alter-
nativa uzavřených plátěnek.
Vlastnosti však mají podob-
né.

Falešné hedvábí
alias viskóza
Neexistuje lepší synony-

mum pro dovolenou, než je
ležérní havajská košile. Klo-
pový límec, rozhalenka a kvě-
tinový vzor však nemusí pat-
řit jen k volnému času. Tak-
zvaná havajka se dá při správ-
né volbě ostatních prvků out-
fitu nosit i do kanceláře. Ty
nejlepší košile tohoto typu se
vyrábějí z hedvábí, cenově do-
stupnější ale bývají obvykle

bavlněné, a především viskó-
zové varianty. Mimo havaj-
ských košil (v létě chladí jen
tehdy, je-li střih volnější) vis-
kózu pánové znají i tehdy, po-
kud se v poslední době pídili
po kvalitním a zároveň ceno-
vě dostupném obleku. Spous-
ta řetězců totiž nabízí relativ-
ně kvalitní obleky a smokin-
gy, podšívky v nich ale klidně
odfláknou a dovnitř všijí lev-
ný a neprodyšný polyester.
Právě viskóza pak bývá lev-

nou a kvalitnější alternati-
vou, po které i já sahámmno-
hem raději. V řetězcích s rych-
loumódou je dokonce poměr-
ně běžným jevem, že i do lně-
ného saka, jež je prezentová-
no jako prodyšné, výrobce vši-
je umělou polyesterovou vlož-
ku. No nezabili byste ho?

Košile z ramie
Ramie je přírodní vlákno,

které je velmi jemné a připo-
míná při nošení i na omak
směsku hedvábí a lnu. Přední-
mi světovými producenty
této látky jsou Čína,
Tchaj-wan, Korea, Filipíny

a Brazílie. Vlákna ramie se zís-
kávají ze stonků rostlin
ozdobnice čínské, jejíž pěsto-
vání je poměrně náročné. Vý-
robky z ní se proto mnohdy
prodraží.
Tahle látka je obvykle ve

směsi s bavlnou známá spíše
ženám. Do mužského šatní-
ku se v tuzemsku teprve pro-
bojovává. Rozhodně ale stojí
za to, dát jí šanci. Například
len ji však bez problému za-
stoupí. O oblečení z konopí
a ramie se pečuje stejně jako
o lněné. Ramie se však snad-
něji roztrhne. Je totiž poměr-
ně řídká.

Chladivé materiály
Tak trochu šedou zónou

jsou směsné materiály, je-
jichž know-how výrobci obe-
stírají marketingovou legen-
dou. Například oděvní řetě-
zec H&M začal letos nabízet
módu vytvořenou technolo-
gií coolmax. Má jít o jedineč-
né polyesterové vlákno, kte-
ré efektivně odvádí vlhkost
a zároveň reguluje teplotu.
Nosím z něj i v parnu tričko
s límečkem, a zda to funguje,
je zatím lehce diskutabilní.
Například britská firma Kimi-
ki zase již léta nabízí trička
a plavky zmateriálu, přes kte-
rý se prý opálíte. Dá se tomu
věřit? Těžko říct. Tak se, páno-
vé, držme a v letošní výhni se
neupečme.

U letních bot, musí-li být ze
společenských či estetických
důvodů uzavřené, jsou nejdů-
ležitější dvě věci. Prodyšnost
materiálu, z něhož jsou vyro-
beny, a střih. Nejsnazší je pro-
to zvolit plátěné, lněné či ko-
nopné tenisky, a pokud mož-
no se u nich vyhnout kotníč-
kovým variantám. Tahle vol-
ba však obvykle padá ve chví-
li, kdy je třeba sáhnout po
obuvi k letnímu obleku.

„Letní klasika jsou mokasí-
ny, takzvané loafers. Říká se
jim také loafery. Když si teď
zajedete do Milána nebo Lon-
dýna, má je tam k obleku kaž-
dý druhý muž. Jedná se o ele-
gantní nazouvací boty bez
šněrování. Nosí se zpravidla
s nízkými ponožkami, které
zabrání pocení nohy a v botě
nejsou vůbec vidět. V Česku
se je muži ještě nenaučili to-
lik nosit, ale snad i díky člán-

ku v deníku Metro se to bude
pomaličku zlepšovat,“ říká
Viet Do Pham, zakladatel
obuvnické firmy Dophams.

Jestliže si pořídíte mokasí-
ny od jakékoli značky, výho-
da spočívá především v tom,
že přebytečné vedro jejich no-
sitel odvětrává volnou částí
nártu a kotníkem. Je nasnadě,
že se k takové obuvi hodí nej-
lépe kratší nohavice kalhot,

které celý tenhle koncept „ne-
zabijí“. Když si pořídíte loafe-
ry od Dophams, mají oproti
těm klasickým jednu výhodu
– díky skrytému klínu vás op-
ticky protáhnou o pár centi-
metrů.

„Do letní kolekce u nás pat-
ří i naše nové elegantní tenis-
ky, které mají dírkový svr-
šek,“ dodává Do Pham. Do vý-
roby prodyšné letní obuvi se
letos pustily také další tuzem-
ské značky. Zlínské Vasky po-
prvé nabízejí kožené sandály
a pantofle ve stylu takzva-
ných birkenstocks.

„Před časem jsme také vy-
slyšeli prosby našich fanouš-
ků a začali jsme s výroboumi-
nimalistických tenisek z pra-
vé kůže,“ říká dvaadvacetile-
tý zakladatel značky Václav
Staněk, jehož tenisky v rámci
crowdfundingové kampaně
dosáhly obrovské částky pěti

milionů korun. Pražská znač-
ka Bohempia či Prestige vyrá-
bějí prodyšnou obuv již něko-
lik let.

Naopak znovu vzkříšenou
značku Botas, kterou pod
označenímBotas 66 oživili de-
signéři Jan Kloss a Jakub Ko-
rouš v rámci školního projek-
tu, potkal loni náhlý konec.
Do výroby klasické siluety bo-
tasek se opět pustila původní
firma Botas i další firmy.

České boty, konkrétně leh-
ké tenisky se prý nosí také
v Koreji. Vyrábí je již patnáct
let fungující tuzemská firma
Rock Spring. Jedním z oblíbe-
ných jihokorejských trendů
jsou totiž ručně pletené gu-
mičkové tenisky. Stoprocent-
ně české tenisky pod značkou
Sabina Rich krátce vyrábí
také návrhářka Sabina Sádko-
vá. Její výrobky ale zatím ne-
mají příliš dobrou pověst. JAR

Skrytý klín DOPHAMS

Lněné kalhoty FUNFASHION Bohempia HOSKA Havajka LEVIS

FILIP
JAROŠEVSKÝ
filip.jarosevsky@metro.cz

• Zvedni mi sukni a dělej mi to!
Jsem vlhká! Petra 31. Napiš SMS ve
tvaru 84PMD a text na 909 15 45

• Nejsem kočka ze žurnálu, ale
taky si chci užít. Jsem strašně
nadržená. Kamila, 36. Zavolej mi
na 909 90 99 25 nebomi rovnou
napiš SMS na číslo 909 15 50
s kódem 84VEF a tvůj text!

E.M.A. Europe sro, POBox 14, Praha 05, 110 05, tech. zaj.Materna,
od 18let,1sms/50Kč, 1min/90Kč včDPH,max. délkahovoru

15minut, www.ema.bz,www.platmobilem.cz

Intimní
Letní obuv. Větrejte dírkami i kotníky

Pánové, nepařte se. Vyměňte
džíny za len, konopí či ramii

Kancelář řádkové inzerce: Václavské
náměstí 1, palác koruna, Praha 1
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Vládní opatření se v minu-
lých měsících promítla také
do segmentu flexibilních sdí-
lených kanceláří. Většina pro-
stor zůstala otevřená, přesto
od poloviny března do konce
května využívalo jejich služ-
by minimum nájemců. „Po-
kles docházky nájemců do na-
šich kanceláří byl výrazný,
přes 90 procent,“ říká mana-
žerka centra Business Link
Jana Gerhátová a dodává, že
v současnosti je situace té-
měř na předkoronavirové
úrovni.
Namísto překotné revolu-

ce však vyvolala pandemie
v tomto odvětví spíše evoluč-
ní změny. „V oblasti proná-
jmů kanceláří se nyní zvyšuje
význam smíšených řešení,
jde o jakýsi hybridní model,“
vysvětluje Gerhátová. Zejmé-
na kvůli potenciální finan-
ční úspoře je přístup do flexi-
bilních kanceláří ještě vyhle-
dávanější. „V našem případě
jde o takzvanou rotující kance-
lář, kdy má klient k dispozici
například dvacet přístupo-
vých karet do kanceláře s dese-
ti pracovními místy. Je pouze
na něm, který z jeho zaměst-
nanců daný den pracuje z kan-
celáře a kdo je třeba v terénu
či pracuje z domova,“ vysvět-
luje Gerhátová fungování mo-

delu, jenž je díky své flexibili-
tě stále populárnější zejména
umalých a středních firem.
Výše popsané řešení reflek-

tuje skutečnost, že si společ-
nosti v průběhu karantén-
ních opatření vyzkoušely fun-
gování práce z domova. V ně-
kterých případech se takzva-
ný home office stává pevnou
součástí firemní kultury

a tím vznikají nové požadav-
ky na řešení kancelářských
prostor. „Při rozhodování
o využití flexibilních kancelá-
ří je důležité, jaké další služ-
by provozovatel nabízí. Nyní
je navíc větší důraz kladen na
standardy spojené s bezpeč-
ností,“ uzavírá Jana Gerháto-
vá ze společnosti Business
Link.

Vztahy zaměstnan-
ců a zaměstnavate-
lů se otřesou v zá-
kladech.

Spravedlivější výpočet dovo-
lené, zvýšená ochrana za-
městnanců, jejichž pracoviš-
tě přechází pod nového za-
městnavatele, či institut sdíle-
ných pracovních míst. To je
jen pár revolučních změn,
které přináší jedna z dopo-
sud nejrozsáhlejších noveliza-
cí zákoníku práce. Ta začne
platit už teď, na konci červen-
ce, ale realitu vztahůmezi za-
městnanci a zaměstnavateli
významným způsobem ovliv-
ní až od 1. ledna 2021. Profito-
vat z ní budou zejména ti prv-
ní, ale nevyhnutelně se do-
tkne i druhé skupiny. Na co
se musíme připravit?

Výpočet dovolené
Největších otřesů dozná

právní úprava dovolené.
Nová pravidla se týkají způso-
bu, jimž je zaměstnancům vy-
počítávána její délka. Záko-

ník práce přejde na hodinový
režim zakládající se na týden-
ní pracovní době konkrétní-
ho člena personálu.
Že je to logické? Doteď

tomu tak nebylo, jak podotý-
ká Martin Murad z advokátní
kanceláře Rowan Legal: „Čes-
ké pracovní právo počítalo
dovolenou jako právo zaměst-
nance za určitý počet odpra-
covaných dní. Nové krité-
rium se zakládá na objektivi-
tě, nezkreslují je nějaké ojedi-
nělé výkyvy. Výpočet je pak
spravedlivější.“ Advokát tuto
změnu vítá. „Otevírají se tím
nové možnosti prodloužení
dovolené. Pokud zaměstna-
nec během roku napracuje
52x více hodin, než je jeho
stanovený týdenní limit, má
nárok na delší dovolenou,“
vysvětluje Murad.
Navíc pokud se zaměstnan-

ci v průběhu kalendářního
roku týdenní pracovní doba
změní, zohlední se to při vý-
počtu. Oba režimy se do něj
promítnou poměrně.

Sdílená pracovní místa
Pracovní právo bude od

roku 2021 bohatší o jeden

nový institut. Řeč je o sdíle-
ných pracovních místech.
„Touto změnou podávají zá-
konodárci pomocnou ruku
těm zaměstnancům, kteří po-
třebují vybalancovat čas trá-
vený prací se svým osobním
životem,“míní Adéla Uhrino-
vá, právnička z Rowan Legal:
„Dva či více zaměstnanců tak
získává možnost dohody na
tom, že se budou dělit o jed-
nu pozici se stejnou pracovní
náplní. Rozvržení úkolů zů-
stává na nich – jedinou pod-
mínkou je, že rozvrh prací
musí naplnit v rámci maxi-
málně čtyřtýdenního vyrov-
návacího období.“
Autoři novely doufají ve

vyšší míru flexibility. Důleži-
té je, že všichni zaměstnanci
sdílející jedno pracovní mís-
to musí opravdu vykonávat
tutéž práci. Ta byměla být de-
finována už v jejich smlou-
vách. Mezi sebou se pak do-
mluví na všem vyhovujícím
rozvrhu, podle kterého se bu-
dou řídit. V rámci zmíněných
čtyř týdnů by měli odvést sta-
novený počet hodin, který se
u většiny závazků bude rov-
nat čtyřiceti.

Likér s vůní letní pohody
Svěží francouzský ginový likér June by G’Vine přichází
jako lahodná novinka. Po úspěchu na lednové galade-
gustaci Premier Wines & Spirits v Kaiserštejnském paláci
si tento výjimečný likér s vůní léta můžete vychutnat i vy.

Outdoor ještě výhodněji
Téměř tříměsíční Výstava stanů a vybavení do přírody se
blíží ke svému konci a vy máte poslední příležitost ji do
16. srpna v areálu PVA EXPO Praha Letňany navštívit. „Ke
konci výstavy každoročně přicházíme s velkými slevami
a výprodeji outdoorového zboží. Ceny stanů, spacáků, ob-
lečení, karimatek, kempingového nábytku, bot, batohů
a dalšího outdoorového vybavení letos klesnou až
o 70 procent,“ potvrzuje organizátor Jaroslav Skalka.

Nové požadavky na pojetí kanceláří BUSINESS LINK

Převratné novinky

Flexibilní kanceláře. Fajn
řešení pro nový styl práce
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